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REVISTA PRESEI 
 

 Transporatorii nu mai intrerup cursele Bucuresti-Ilfov, dar continua jocul amenintarilor. Ce urmeaza 
Transportatorii de persoane care acopera traseele dintre Bucuresti si Ilfov nu isi mai suspenda cursele incepand cu 
data de 31 octombrie, asa cum anuntasera. Ar putea-o face, insa, incepand cu jumatatea lunii noiembrie, daca 
pana atunci nu se vor intelege cu autoritatile locale asupra modului in care se va desfasura transportul in zona 
metropolitana, incepand cu 1 ianuarie 2019. 
Intre Bucuresti si Ilfov, transportul de persoane se face pe aproape 60 de trasee. In prezent, circa 90% dintre 
acestea sunt acoperite de 20 de societati, membre ale Confederatiei Operatorilor si Transportatorilor Autorizati 
din Romania (COTAR). 
In urma cu cateva zile, COTAR a anuntat ca, in semn de protest, urmeaza sa isi intrerupa cursele si sa lase, astfel, 
pe drumuri aproximativ 100.000 de persoane. 
Nemultumirile intreprinzatorilor tin, in principal, de faptul ca, sustineau ei, autoritatea care reglementeaza 
transportul in zona metropolitana - adica Asociatia de Dezvoltare Intercomunitara pentru Transport Public 
Bucuresti-Ilfov (ADITPBI) - refuza dialogul. Asta in conditiile in care licentele transportatorilor pe traseele din zona 
expira pe 31 decembrie si nimeni nu le-a spus, pana la acest moment, oamenilor daca din prima zi a anului vor 
mai putea sau nu sa isi faca treaba, intre Bucuresti si Ilfov. 
In urma discutiilor din dupa-amiza zilei de 30 octombrie cu ADITPBI si cu autoritatile din Bucuresti si Ilfov, 
transportatorii au acceptat, totusi, sa mai astepte doua saptamani pana sa suspende cursele. Presedintele COTAR, 
Vasile Stefanescu, a explicat pentru Ziare.com de ce s-a luat aceasta decizie. 
"Ceea ce am cerut noi este, practic, sa se respecte legea si sa se clarifice situatia. Vrem ca oamenii sa se inteleaga: 
autobuzele fostei RATB nu urmeaza sa fie introduse pe traseele dintre Bucuresti si Ilfov. Ele fac deja curse in zona 
de ani buni. 
ADVERTISING 
Interesant este ca acum se vorbeste despre cresterea numarului de autobuze ale fostei RATB pe aceste trasee. De 
ce? Pentru ca Societatea de Transport Bucuresti (fosta RATB - n.red.) urmeaza sa primeasca niste autobuze noi. 
Pai autobuze noi, nefolosite, avem si noi. Le-am cumparat pentru o atribuire din 2014, care s-a anulat. De atunci 
tot platim la ele si le tinem pe dreapta. 
Si in acest context avem si noi o nelamurire. La discutia de pe 30 octombrie, noi ne-am oferit sa facem transport 
cu un pret mediu de 4,7 lei per kilometru. In schimb, ADITPBI a oferit un pret de 7,74 lei per kiolmetru. Ei cu 
autobuze, noi cu autobuze. Ei mai pot primi si subventii, noi nu. Pai, in aceasta situatie, incercam si noi sa 
intelegem: cine si ce urmareste, de fapt? 
Oricum, noi cerem demisia doamnei Aura Raducu de la conducerea ADITPBI", a spus Stefanescu. 
Primarul Gabriela Firea a declarat, pe 30 octombrie, in cadrul sedintei Consiliului General al Municipiului Bucuresti 
(CGMB), ca situatia se va rezolva prin acordarea unor licente provizorii pentru transportatorii privati si 
introducerea pe traseele dintre Capitala si Ilfov a mai multor autobuze RATB noi 
Ziare.com a solicitat, in cursul zilei de 30 octombrie, in scris, ADITPBI, Primariei Bucuresti si Consiliului Judetean 
Ilfov informatii clare cu privire la modul in care urmeaza sa se desfasoare transportul pe rutele Bucuresti-Ilfov, 
incepand cu 1 ianuarie 2019. Pana la acest moment, n-am primit niciun raspuns de la niciuna dintre surse. 
Ramane de vazut ce se va intampla in cazul in care autoritatile nu reusesc sa imparta echitabil traseele, intre 
Societatea de Transport Bucuresti (STB) si privati. Pana acum, transportatorii au mai amenintat, in repetate 
randuri, ca isi suspenda cursele, dar s-au razgandit de fiecare data, in ultimul moment. Or, din tot acest joc al 
nervilor, singurul care pierde este, de fiecare data, calatorul... 
(Sursa: ziare.com) 
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 Subiecte Bacalaureat şi Evaluare Naţională 2019. Ministerul Educaţiei a RETRAS de pe site modelele de 
subiecte la câteva ore după ce le-a publicat 
Ministerul Educaţiei a retras de pe site modelele de subiecte pentru examenele de Bacalaureat şi Evaluare 
Naţională 2019. Reprezentanţii asociaţiilor pentru părinţi, ai elevilor şi ai sindicatelor vor discuta, vineri, cu cei de 
la Ministerul Educaţiei pe acest subiect. 
Reprezentanţii Ministerului Educaţiei au retras de pe site-ul instituţiei modelele pentru examenul de Bacalaureat 
2019, la câteva ore după ce au fost publicate. De asemenea, au fost retrase şi subiectele pentru Evaluarea 
Naţională. 
Preşedintele Federaţiei de Părinţi, Iulian Cristache, a precizat pentru MEDIAFAX că va discuta pe acest subiect 
vineri cu cei de la Minister, împreună cu reprezentanţi ai elevilor şi ai sindicatelor din învăţământ. Potrivit lui 
Cristache, ar fi fost înţelept ca modificările să fie amânate cu un an. 
Modelele pentru examenul de Bacalaureat conţin întrebări închise, întrebări cu răspuns multiplu, întrebări cu 
răspuns Adevărat sau Fals, conform noilor modificări anunţate, miercuri, de reprezentanţii MEN. 
Astfel, subiectele la toate disciplinele vor conţine 40% întrebări grilă, a spus, pentru MEDIAFAX, secretarul de stat 
pentru învăţământul preuniversitar, Ionel Florian Lixandru, precizând că astfel va fi redusă doza de subiectivism 
din test. 
Reprezentanţii elevilor susţin că nu au fost consultaţi cu privire la introducerea testelor grilă la examenele 
naţionale, precizând că schimbările au rolul de a creşte artificial promovabilitatea la Bacalaureat, pentru că 
răspunsurile vor putea fi mai uşor de copiat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici, chemat la raport de Tăriceanu. Şeful ALDE: Să prezinte execuţia bugetară. Nu avem niciun fel de 
imagine 
Liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat, miercuri, că-l va chema pe ministrul de Finanţe, Eugen 
Teodorovici, la o şedinţă de coaliţie pentru a face o informare la zi cu privire la execuţia bugetară şi la proiectul 
bugetului de stat. El a spus că nu are o imagine a situaţiei. 
”Vom discuta cu colegii din PSD ca ministrul de Finanţe să ne facă o informare la zi cu privire la execuţia bugetară 
până la finele lunii octombrie şi cu obiectivele care trebuie atinse până la sfârşitul anului, prin urmare care mai 
este nevoia de finanţare, dacă mai este nevoie de finanţare şi ce soluţuii se întrevăd în acest sens, precum şi cu 
proiecţia bugetului anului 2019. Cred că în această săptămână vom reuşi să facem această discuţie, în aşa fel încât 
la nivelul Guvernului să se poată avansa pe acest subiect cât mai mult”, a declarat Călin Popescu Tăriceanu. 
El a precizat că ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, va fi chemat la o şedinţă a conducerii coaliţiei de 
guvernare, nu la o întâlnire cu parlamentarii ALDE. 
”O şedinţă în care să avem posibilitatea să ne formăm o imagine completă asupra execuţiei bugetare pe anul 
acesta. Nu am niciun fel de imagine până nu facem discuţia. Acesta e sensul discuţiei - să ne facă o prezentare. 
Înţeleg că la nivelul guvernului se discută despre nevoia unei a doua rectificări bugetare şi vrem să aflăm mai 
multe detalii”, a adăugat liderul ALDE. 
Atenţionat de jurnalişti că subiectul rectificării bugetare a fost discutat de social-democraţi, Tăriceanu a spus: ”Eu 
nu stau să iau informaţii decât de la sursă. La nivelul coaliţiai, aşa e normal să se întâmple şi aşa cred că se va 
întâmpla, ministrul de Finanţe să ne facă o prezentare”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 BNR a decis limitarea creditarii - care va fi impactul asupra pretului locuintelor anul acesta si in 2019 
Decizia Bancii Nationale a Romaniei de a limita gradul de indatorare la creditele acordate persoanelor fizice a 
provocat spaima printre romanii care intentionau sa contracteze un imprumut in perioada urmatoare, mai ales 
pentru locuinta. 
Multi dintre ei se gandesc ca, incepand cu 1 ianuarie 2019, cand noile norme BNR intra in vigoare, vor fi nevoiti sa 
se reorienteze catre o casa sau un apartament cu pret mai mic, chiar daca nu este ceea ce si-au dorit. 
De cealalta parte, dezvoltatorii imobiliari se tem ca piata va fi afectata puternic de masura Bancii Centrale, pentru 
ca numarul celor care isi vor cumpara locuinte va scadea. 
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Cu toate acestea, expertii dau asigurari ca nu vom asista la o ieftinire a caselor sau apartamentelor anul viitor, 
insa preturile nici nu vor mai creste. 
 
Vreti un credit imobiliar? Cat primiti de la banca de la 1 ianuarie 
Ziare.com a facut un calcul pentru a vedea ce suma pot imprumuta, incepand de anul viitor, cei care doresc un 
credit imobiliar. 
Potrivit noilor prevederi anuntate de BNR, da la 1 ianuarie, nivelul maxim al gradului de indatorare va fi de 40% 
din venitul net la creditele in lei. Rata maxima de indatorare este majorata cu 5 puncte procentuale pentru 
creditele aferente achizitionarii primei locuinte. 
Calculele noastre au fost facute pentru o persoana cu un venit net de 3.000 de lei. In acest caz, ea poate primi un 
credit ale carui rate lunare nu trebuie sa depaseasca 1.200 de lei in cazul in care mai are in proprietate o locuinta 
sau o rata de 1.350 de lei daca este prima locuinta achizitionata. 
Asadar, cei care vor sa apeleze la un imprumut prin programul Prima Casa primesc de la banca suma maxima de 
aproximativ 53.000 euro. Spre comparatie, in momentul de fata, o persoana cu un venit net de 3.000 de lei 
primeste in jur de 55.400 euro. Trebuie precizat ca dobanzile la acest tip de credit sunt asemenatoare la toate 
bancile, astfel ca toate va vor da cam aceeasi suma. 
In schimb, daca vreti sa apelati la un alt tip de credit pentru locuinta si aveti deja sau ati avut pe numele vostru un 
imobil proprietate personala, banca va va da mai putini bani. Iar aici suma primita difera de la banca la banca, in 
functie de dobanda perceputa. 
De exemplu, daca apelati la creditul Casa Mea de la BCR, la un venit net de 3.000 de lei veti primi 40.962 euro pe 
o perioada de 30 de ani. Trebuie insa sa achitati un avans minim de 15%. 
La ING, pentru un credit ipotecar vi se vor da 50.744 de euro, tot pe 30 de ani, si tot cu conditia sa achitati un 
avans minim de 15%. 
Daca alegeti creditul "La casa mea" de la BRD, veti primi 42.001 lei. La acest imprumut trebuie insa sa achitati un 
avans de 15%. 
Cei care apeleaza la creditul "Alpha Housing" de la Alpha Bank, vor primi 42.430 euro, suma pe care trebuie sa o 
ramburseze in termen de 30 de ani. Pentru acest timp de imprumut avansul este zero, dar trebuie sa aduceti in 
garantie un imobil suplimentar, iar valoarea maxima finantata sa nu depaseasca 60% din valoarea de piata a 
imobilelor aduse in garantie. 
La creditul imobiliar "Casa ta" de la Raiffeisen Bank, cu dobanda variabila, primiti 41.144 euro. Perioada de 
rambursare este de 30 de ani si trebuie sa achitati un avans minim de 15%. 
De precizat este insa ca majoritatea bancilor accepta drept coplatitor sotul/sotia sau chiar unul dintre parinti si 
astfel puteti obtine un credit mai mare. Prin urmare, in cazul in care castigurile lunare nu va permit sa va incadrati 
pentru creditul dorit, puteti lua in calcul si veniturile unuia sau mai multor coplatitori. Numarul lor este diferit in 
functie de institutia bancara pentru care optati. 
Se ieftinesc apartamentele anul viitor? 
Tinand cont de faptul ca romanii care doresc sa achizitioneze o locuinta vor primi mai putini bani incepand de anul 
viitor, cererea pentru astfel de credite ar putea sa nu mai fie foarte mare. In consecinta, multi se gandesc ca, in 
mod normal, preturile caselor si apartamentelor ar trebui sa scada. 
Va fi insa asa? Dezvoltatorii imobiliari spun ca de la 1 ianuarie toata piata imobiliara va fi afectata de limitarea 
gradului de indatorare impus de BNR, dar, cu toate acestea, preturile locuintelor nu vor scadea foarte mult. Mai 
degraba, afirma ei, nu va mai exista o scumpire. 
"Toata piata imobiliara va fi afectata de limitarea gradului de indatorare. Mai degraba am putea vorbi de o 
limitare a cresterii preturilor la locuinte in conditiile in care cererea va fi limitata de aceste noi norme de 
creditare. Piata imobiliara actuala nu se aseamana cu piata imobiliara din anul 2007-2009 cand preturile s-au 
prabusit, din cateva motive foarte importante. Acum nu mai putem discuta de caracterul speculativ existent in 
piata in anii premergatori crizei. 
Cei care cumpara locuinte acum o fac pentru ca exista o cerinta fundamentala pentru locuinte noi in toate orasele 
mari din Romania. Este vorba despre un fenomen de urbanizare care nu se va opri si va continua foarte multi ani 
de acum incolo. In al doilea rand investitorii din piata sunt acum preponderent locali, iar creditarea bancara a 
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dezvoltatorilor nu s-a dezvoltat atat de mult in ultimii ani de crestere incat sa afecteze piata asa cum s-a intamplat 
in perioada crizei. 
Dezvoltatorii locali nu vor avea strategia fondurilor de investitii din perioada crizei si nu vor alege sa vanda in 
pierdere, chiar in ipoteza in care aceste norme vor afecta piata destul de mult, ci vor cauta solutii si variante de 
vanzare sau de inchiriere, in cel mai rau caz. In privinta scaderilor sau mai exact cu privire la un anumit nivel, as fi 
la acest moment rezervat, dar in orice caz nu cred ca vom mai asista la cresteri, daca bineinteles nu vom avea 
schimbari favorabile la nivel macroeconomic", a precizat pentru Ziare.com Ivan Bogdan Cosmin, secretar general 
al Asociatiei Dezvoltatorilor Imobiliari din Romania - Urbanis. 
La randul sau, analistul bancar Dragos Nichifor considera ca preturile locuintelor ar putea suferi anul viitor o 
usoare corectie, dar nu atat de mare incat sa se poata vorbi despre o criza imobiliara. Mai mult, el a subliniat 
pentru Ziare.com ca cererea de imprumuturi ar trebui sa se tempereze nu doar doar in urma noilor norme ale 
BNR, ci si din cauza cresterii ROBOR. 
"Este clar ca cererea si oferta se vor intalni intotdeauna intr-un pret de echilibru. Acest pret de echilibru s-ar 
putea in acest moment sa fie mai sus decat ce vom vedea in viitor. Eu cred ca preturile ar trebui sa sufere o mica 
corectie, dar nu suficient de mare incat sa ne ingrijoreze, sa consideram ca intram intr-o criza imobiliara. 
Scaderea de preturi vine pe factori de creditare, iar creditarea ar trebui sa se tempereze din doua motive. In 
primul rand cresterea ROBOR, care a atenuat accesul unor clienti la incadrarile necesare si in al doilea rand noile 
norme BNR", ne-a declarat Dragos Nichifor. 
 
Va exista o avalansa de credite pana la finalul anului? 
Noile norme BNR privind limitarea gradului de indatorare se aplica incepand cu 1 ianuarie, astfel ca cei care 
contracteaza un imprumut pana la finalul acestui an beneficiaza de normele in vigoare la acest moment. Asadar, 
dezvoltatorii imobiliari se asteapta ca numarul romanilor care isi cauta o locuinta si vor sa apeleze la un credit 
bancar sa creasca foarte mult in ultimele doua luni ale anului. 
"Cu siguranta ca sunt foarte multe persoane, care pana la finalul anului vor reincepe cautarea unei locuinte, 
obligati fiind tocmai de aceste norme care le limiteaza posibilitatea de a mai lua un credit de la anul. Acest 
fenomen s-a mai petrecut in piata la momentul la care se discuta despre posibilitatea de a include Programul 
Prima Casa in legea darii in plata, cand cererea s-a dublat. Din pacate timpul este foarte scurt atat pentru 
cumparatori, cat si pentru dezvoltatori. 
Proiectele imobiliare dureaza in medie 2-3 ani si nimeni nu ar putea oferi pe piata locuintele solicitate de clienti, 
mai ales in conditiile in care birocratia a dublat, in ultimii ani, termenul de obtinerie a documentatiei de 
construire", a precizat Ivan Bogdan Cosmin, secretar general al Asociatiei Dezvoltatorilor Imobiliari din Romania - 
Urbanis. 
In schimb, analistul bancar Dragos Nichifor crede ca ar putea creste cererea pentru credite imobiliare pana la 
finalul anului, dar, spune el, nu foarte mult. 
"Ar fi posibil sa fie o miscare mai ampla de solicitari, dar nu extraordinara, pentru ca deja se simte o tensiune 
intre cumparator si vanzator, tensiunea pretului, si atunci piata, dupa cum s-a si vazut, e in stagnare, chiar in 
scadere la numarul de tranzactii, ceea ce arata ca multi cumparatori au intrat in asteptarea unui pret mai bun. 
Nu mai considera ca pretul afisat este unul corect si considera ca trebuie sa mai astepte sau sa caute si sa 
gaseasca imobilul la pretul pe care il doresc. Ceea ce se poate intampla ori printr-o scadere de preturi, ori printr-o 
negociere dura cu vanzatorii, care duce in realitate tot la scadere de preturi", a conchis Dragos Nichifor. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Tudorel Toader trece TESTUL în Parlament. Moţiunea simplă, RESPINSĂ/ Ministrul Justiţiei scapă şi de 
remanierea guvernamentală 
Plenul Camerei Deputaţilor a respins, miercuri, moţiunea simplă intitulată „Ministrul Justiţiei, un ministru de nota 
4 (patru)”, în care PNL şi USR îi solicită demisia lui Tudorel Toader. 
UPDATE 13.00 Dragnea: La ora asta nu se pune problema remanierii lui Toader. Nu are legătură cu amnistia 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, miercuri, că la această oră nu se pune problema remanierii ministrului 
Justiţiei, Tudorel Toader şi că remanierea membrilor Guvernului nu nicio legătură cu o posibilă OUG pentru 
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amnistie şi graţiere. 
"Adevăratul motiv pentru remaniere nu va fi OUG pentru amnistie şi graţiere. La ora asta nu se pune problema 
remanierii lui Toader, dar la ora asta cine spune că are legătură cu aministia, face o mare greşeală", a afirmat 
Liviu Dragnea, miercuri, la Parlament. 
UPDATE 12.30 Moţiunea simplă a fost respinsă de deputaţi cu 171 de voturi "împotrivă", 99 "pentru" şi 5 abţineri. 
AU fost şi 7 deputaţi care nu votat deloc. 
Documentul prin care Opoziţia i-a cerut demisia lui Toader, intitulat „Ministrul Justiţiei, un ministru de nota 4 
(patru)”, spune că acesta este vinovat de faptul că ridicarea MCV devine un obiectiv tot mai îndepărtat pentru 
români. 
În moţiune se mai arată că ministrul Justiţiei este „un simplu instrument” în mâna celor deranjaţi de justiţia 
independentă. Pe parcursul a 20 de puncte, tot atâtea câte au fost în rapoartele realizate de ministrul Justiţiei prin 
care a propus revocarea din funcţie a Laurei Codruţa Kovesi şi a lui Augustin Lazăr, PNL şi USR îl acuză pe Toader 
că a „promovat politizarea justiţiei”. 
De asemenea, ministrul Justiţiei este acuzat că a încălcat legea prin OUG pe Legile Justiţiei, că le-a făcut 
infractorilor „un cadou” şi că a întors România în perioada Năstase-Stănoiu. 
În cadrul dezbaterilor în plenul de marţi al Camerei Deputaţilor, Tudorel Toader a declarat că este nevoie de 
revenirea la normalitate în justiţie. 
Referitor la acuzaţiile Opoziţiei cu privire la vizitele exotice pe bani publici, ministrul Justiţiei a declarat că va 
prezenta situaţia deplasărilor din ultimii 5-6 ani de la minister. 
Acesta a adăugat că niciun judecător sau procuror nu a recunoscut că a greşit când a trimis în judecată un om 
nevinovat. Precizările lui Toader au venit ca urmare a faptului că în textul moţiunii simple scrie că politicienii 
condamnaţi penal „se victimizează” şi nu recunosc deciziile instanţelor. 
Toader a mai afirmat, la dezbaterea moţiuniii simple, despre retroactivitatea OUG 92 care modifică Legile Justiţiei, 
aflată în procedură parlamentară şi despre care a vorbit Opoziţia, că toată lumea ar trebui să ştie că această este 
lege civilă, deci nu poate fi aplicată pentru trecut. 
Ministrul Justiţiei a mai spus că, având în vedere titlul moţiunii simple, respectiv „Ministrul Justiţiei, un ministru 
de nota 4 (patru)”, aleşii partidelor de Opoziţie au nostalgiile sistemului sovietic, unde notarea e de la 1 la 5. 
De asemenea, Toader a anunţat, cu privire la construirea cartierului Justiţiei, că există un memorandum cu Banca 
Mondială pentru finanţare şi că se aşteaptă la Guvern aprobarea PUZ pentru a putea fi continuate procedurile. 
În schimb, deputatul PNL Ioan Cupşa i-a cerut marţi, ministrului Justiţiei, în timpul dezbaterilor din plen pe 
moţiunea simplă împotriva ministrului Justiţiei, să prezinte „probele” pe care le are cu privire la „documentul 
faimos” - dosarul de candidatură al lui Augustin Lazăr la funcţia de procuror general. 
„Care sunt probele pe care le are că acel faimos document, documentul-bombă, se regăsea în dosarul de 
candidatură al domnului Lazăr?”, a întrebat deputatul liberal. 
În replică, Toader a spus că va publica miercuri dimineaţă documentele referitoare la numirea în funcţie a lui 
Augustin Lazăr. Acesta a adăugat, în legătură cu procedura de revocare a procurorului general, că CCR a statuat, 
printr-o decizie, că există şase motive pentru atacarea unui act în contencios administrativ. 
UPDATE 12.10 A început şedinţa în care se dă votul, în plenul de miercuri al camerei Deputaţilor, pe moţiunea 
simplă prin care PNL şi USR cer demisia lui Tudorel Toader. În cadrul dezbaterilor de marţi, ministrul a declarat că 
este nevoie de revenirea la normalitate în justiţie. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat marţi, în momentul dezbaterii moţiunii la adresa sa, în Camera 
Deputaţilor, că este nevoie de revenirea la normalitate în justiţie, iar aici a pomenit achitările în serie şi 
recuperarea prejudiciilor. 
"Trecând peste discursul politic sau din alte interese, mesajul ci prin activităţile pe care le desfăşurăm la Ministerul 
Justiţiei este acela de revenire la normalitate în înfăptuirea Justiţiei. Revenirea la normalitate, un exemplu, cel mai 
recent, înseamnă să nu ai un cetăţean indiferent de funcţie, dacă e primar sau nu, care să îţi fie trimis în judecată, 
să stea în puşcărie şi apoi să fie achitat. Sigur, îi dă CEDO 3000 de euro despăgubiri. Este un act intolerabil în statul 
de drept şi dacă ar fi un singur exemplu, ar fi bine, dar din păcate vedeţi, că nu aveţi încotro, din ce în ce mai multe 
exemple. Revenirea la normalitate înseamnă să ne cunoaştem şi să ne respectăm competenţele", a spus Tudorel 
Toader. 
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Ministrul Justiţiei a vorbit şi despre recuperarea prejudiciilor, ca măsură prioritară în justiţie. 
"Revenrea la normalitate înseamnă norme juridice clare, previzibile, predictibile, pe care să le cunoască să le 
respecte destinatarii normelor, dar şi cei care le aplică. Revenirea la normalitate e să ne racordăm la standarde 
europene, să reducem durata de soluţionare a proceselor, să reducem numărul de achitări, mai ales când e vorba 
că fapta nu există. Revenirea la normalitate e să trecem de la o politică penală represivă, la una preventivă, în care 
un rol important să aibă recuperarea prejudiciilor. Revenirea la normalitate e să nu mai moară oameni în 
penitenciare", a mai spus ministrul Justiţiei. 
Tudorel Toader a mai spus în Plen că niciun judecător sau procuror nu a recunoscut că a greşit când a trimis în 
judecată un om nevinovat. 
„Pentru multele erori, achitări de oameni nevinovaţi, aţi văzut vreun procuror sau judecător care să spună că <Da, 
am greşit că l-am trimis în judecată ani de zile>, sau urmărire penală, sau că <L-am condamnat şi a stat nevinovat 
în puşcărie>? Categoric, nu. Şi categoric nu vă doresc aşa ceva”, a declarat, marţi, ministrul Justiţei, Tudorel 
Toader, la dezbaterile pe marginea moţiunii simple prin care opoziţia îi cere demisia. 
Ministrul de resort a precizat că a făcut această menţiune ca urmare a faptului că în textul moţiunii simple scrie că 
politicienii condamnaţi penal „se victimizează” şi nu recunosc deciziile instanţelor. 
„Aţi făcut referire la sistemul sovietic. Am văzut că spune în moţiune de nota 4. Autorii moţiunii nu au spus care a 
fost sistemul de referinţă. Repetând de trei ori sistemul sovietic, dl deputat (care a citit moţiunea - n.r.) este tânăr 
şi nu îl bănuiesc că are nostalgii după sistemul sovietic, unde nota de notare, grila, era de la 1 la 5. În acelaşi timp, 
mai e un principiu care spune că cel care te evaluează trebuie să fie cel puţin egal în grad profesional cu tine şi eu 
ştiu că dl deputat ştie conţinutul, proprietatea afirmaţiilor făcute. Azi înţeleg cât de importantă este protecţia, 
liberatatea de exprimare a opiniilor politice, care îţi permite să spui orice, oricând”, a adăugat ministrul Justiţei. 
Referitor la acuzaţiile Opoziţiei cu privire la vizitele exotice pe bani publici, ministrul Justiţiei a declarat că va 
prezenta situaţia deplasărilor din ultimii 5-6 ani de la minister. 
Acesta a adăugat că niciun judecător sau procuror nu a recunoscut că a greşit când a trimis în judecată un om 
nevinovat. Precizările lui Toader au venit ca urmare a faptului că în textul moţiunii simple scrie că politicienii 
condamnaţi penal „se victimizează” şi nu recunosc deciziile instanţelor. 
Toader a mai afirmat, la dezbaterea moţiuniii simple, despre retroactivitatea OUG 92 care modifică Legile Justiţiei, 
aflată în procedură parlamentară şi despre care a vorbit Opoziţia, că toată lumea ar trebui să ştie că această este 
lege civilă, deci nu poate fi aplicată pentru trecut. 
"Mi s-a reproşat de ce numai după 5 zile am vorbit despre neretroactivitatea ordonanţei. Personal nici nu am 
considerat necesar să răspund despre neretroactivitate pentru că e o lege civilă. Toată lumea ştie, care ştie, că 
legea civilă are efecte numai pentru viitor", a răspuns Tudorel Toader. 
Ministrul a făcut referire la importanţa ordonanţei pentru a nu intra în vigoare automat pensionările anticipate. 
"Aţi făcut referire la Secţia de anchetare a magistraţilor, trebuie să scot în evidenţă că cel puţin în două rânduri, 
CCR a spus că soluţia legislativă e constituţională. Să vă aduc aminte că decizia CCR arată că nu încalcă 
independenţa, ci e o formă de garanţeie a indepedenţei. (...) Aţi întrebat ce le-am spus colegilor Comisiei de la 
Veneţia. Cel puţin în două rânduri, când au fost la Ministerul Justiţiei şi au discutat cu alte oficialităţi, au invitat un 
reprezentant al legiuitorului, pentru că altfel eu mă exprimam ca membru al Comisieie si ca membru al 
Guvernului", a completat Toader. 
Ministrul Justiţiei a mai spus că, având în vedere titlul moţiunii simple, respectiv „Ministrul Justiţiei, un ministru 
de nota 4 (patru)”, aleşii partidelor de Opoziţie au nostalgiile sistemului sovietic, unde notarea e de la 1 la 5. 
De asemenea, Toader a anunţat, cu privire la construirea cartierului Justiţiei, că există un memorandum cu Banca 
Mondială pentru finanţare şi că se aşteaptă la Guvern aprobarea PUZ pentru a putea fi continuate procedurile. 
În schimb, deputatul PNL Ioan Cupşa i-a cerut marţi, ministrului Justiţiei, în timpul dezbaterilor din plen pe 
moţiunea simplă împotriva ministrului Justiţiei, să prezinte „probele” pe care le are cu privire la „documentul 
faimos” - dosarul de candidatură al lui Augustin Lazăr la funcţia de procuror general. 
„Care sunt probele pe care le are că acel faimos document, documentul-bombă, se regăsea în dosarul de 
candidatură al domnului Lazăr?”, a întrebat deputatul liberal. 
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În replică, Toader a spus că va publica miercuri dimineaţă documentele referitoare la numirea în funcţie a lui 
Augustin Lazăr. Acesta a adăugat, în legătură cu procedura de revocare a procurorului general, că CCR a statuat, 
printr-o decizie, că există şase motive pentru atacarea unui act în contencios administrativ. 
Liviu Dragnea, mesaj pentru PSD la votul privind moţiunea în cazul lui Tudorel Toader: Nu le dau sugestii 
Referitor la votul în plenul de miercuri al Camerei Deputaţilor, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat că nu va 
sugera social-democraţilor cum să voteze la moţiunea simplă împotriva lui Tudorel Toader, lăsând la latitudinea 
fiecărui ales să îşi exercite votul. De cealaltă parte, liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a spus că e rolul 
majorităţii să voteze împotrivă. 
„<<Pentru fiecare dintre noi vine o vreme a evaluării>>, spuneaţi la un moment dat. Astăzi, a sosit timpul să fiţi 
evaluat dumneavoastră, domnule Ministru al Justiţiei, iar în urma evaluării noastre, efectuate în temeiul 
dispoziţiilor constituţionale, am concluzionat că sunteţi un ministru de nota 4!”, se arată în textul moţiunii simple. 
Documentul spune că Tudorel Toader este vinovat de faptul că ridicarea MCV devine un obiectiv tot mai 
îndepărtat pentru români. În moţiune se mai arată că ministrul Justiţiei este „un simplu instrument” în mâna celor 
deranjaţi de justiţia independentă. Pe parcursul a 20 de puncte, PNL şi USR îl acuză pe Toader că a „promovat 
politizarea justiţiei”. De asemenea, ministrul Justiţiei este acuzat că a încălcat legea prin OUG pe legile justiţiei, că 
le-a făcut infractorilor „un cadou” şi că a întors România în perioada Năstase-Stănoiu. 
„Domnule ministru, în afara unor vizite exotice, făcute pe bani publici, cu bilete de avion cumpărate la clasa 
economic, a desenării unor proiecte fantasmagorice cum este cartierul justiţei din Bucureşti, a unor apariţii 
publice în care vă etalaţi dorinţa de avea talent de povestitor, a afirmaţiilor publice prin care aţi afectat 
independenţa sistemului judiciar, în afară de lovitura pe care încercaţi să o aplicaţi luptei împotriva corupţiei, nu 
prea aveţi cu ce vă lăuda de când aţi devenit ministru. Nu aţi făcut mai nimic în folosul justiţiei, ci aţi făcut 
suficient de multe şi de grave lucruri în defavoarea justiţiei, motiv pentru care, în finalul evaluării noastre, după ce 
aţi primit nota 4 (patru), vă rugăm să meditaţi dacă nu cumva a sosit timpul să vă luaţi în primire postul de notar, 
sau să vă reîntoaceţi în avocatură să apăraţi infractori în mod onest, contra unui onorariu, nu pe bani publici!”, 
mai arată PNL şi USR în textul moţiunii simple. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Lazăr reacţionează la informaţiile publicate de Tudorel Toader: Exploatează o EROARE de grefă. E manipulare 
prin distorsionarea adevărului/ Ministrul Justiţiei a dat replica pe Facebook 
Procurorul general Augustin Lazăr explică faptul că ordonanţa de clasare a dosarului a fost semnată de alt 
procuror şi că ministrul Justiţiei exploatează o eroare de grefă din martie 2016, pentru a manipula prin 
distorsionarea adevărului şi pentru o folosi drept motiv de revocare. 
„Am aflat abia după o săptămână de suspans că ordonanţa de clasare invocată de ministrul justiţiei nu a fost 
emisă, confirmată sau verificată de subsemnatul în calitate de procuror general al Parchetului de pe lângă Curtea 
de Apel Alba Iulia, astfel cum acesta a lăsat să se înţeleagă, enumerând-o ca motiv de revocare. Este un mod tipic 
de manipulare prin distorsionarea adevărului. Ministrul justiţiei exploatează o eroare de grefă survenită în martie 
2016, făcută cu ocazia selectării lucrărilor necesare pentru procedura de numire în funcţia de procuror general al 
Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie”, se arată în mesajul transmis de procurorul general 
Augustin Lazăr, drept răspuns la informarea pe care a transmis-o Toader. 
 Lazăr mai explică faptul că, efectuând copii după documente redactate de Augustin Lazăr, grefiera a fotocopiat, 
urmare a unei erori generate de numele de familie, ordonanţa emisă de procurorul Cristian A. Lazăr din cadrul 
Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. Această ordonanţă de disjungere cu privire la alte 
persoane a ajuns prin declinarea competenţei la Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Alba Iulia, dosar pe care l-a 
Augustin Lazăr l-a repartizat, spre soluţionare, unui procuror. 
„Copiile mai multor lucrări au fost introduse într-un plic şi depuse împreună cu proiectul de management la 
Ministerul Justiţiei, unde eroarea a fost observată şi înlăturată. Proiectul a fost publicat pe site-ul Consiliului 
Superior al Magistraturii în perioada 4 – 21 aprilie 2016, fiind pus în dezbatere publică, perioadă în care s-au 
efectuat verificări asupra candidatului, aşa cum s-a dispus prin Hotărârea Secţiei pentru Procurori nr. 235 din 4 
aprilie 2016. Printr-o adresă emisă, Consiliul Superior al Magistraturii ne-a comunicat că această ordonanţă de 
clasare, aparţinând altui procuror, nu s-a aflat în dosarul de candidatură. De altfel, documentul care poartă 
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numele altui procuror nu poate fi utilizat pentru verificarea raţionamentului juridic al candidatului”, mai spune 
Lazăr. 
Lazăr îi mai răspunde lui Toader şi în privinţa evaluării sale profesionale pentru perioada 2011-2013. 
„Din consultarea actelor aflate la lucrarea în cauză, a rezultat că evaluarea a vizat activitatea pe care am 
desfăşurat-o în calitate de procuror general adjunct al Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Alba Iulia, pentru 
perioada 1.01.2011 – 31.12.2012 şi de procuror general al Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Alba Iulia, 
pentru perioada 1.01.2012 – 31.12.2013, când aveam calitatea de membru de drept al comisiei de evaluare de la 
nivelul Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Alba Iulia. (...) Dată fiind situaţia de incompatibilitate în care m-am 
aflat cu ocazia efectuării evaluării pentru activitatea profesională desfăşurată în perioada 2011 – 2013 când 
aveam calitatea de membru de drept al comisiei de evaluare de la nivelul Parchetului de pe lângă Curtea de Apel 
Alba Iulia potrivit disp. art. 25 alin. 1 lit. b din Regulamentul privind evaluarea activităţii profesionale a 
judecătorilor şi procurorilor, aprobat prin Hotărârea Plenului Consiliului Superior al Magistraturii nr. 676 din 4 
octombrie 2007, cu modificările şi completările intrate în vigoare până la data de 31.12.2015, raportul de evaluare 
pentru perioada 2011 – 2013 a fost întocmit de ceilalţi doi membri ai comisiei de evaluare menţionate în art. 25 
alin. 6 din regulamentul amintit precum şi de membrul supleant al aceleiaşi comisii”, mai arată Lazăr. 
Procurorul general mai precizează că, aşa cum rezultă din Hotărârea Secţiei pentru Procurori a Consiliului Superior 
al Magistraturii nr. 258 din 21 aprilie 2016, s-a constatat că au fost parcurse toate etapele prevăzute de 
Regulamentul privind transferul şi detaşarea judecătorilor şi procurorilor, delegarea judecătorilor, numirea 
judecătorilor şi procurorilor în alte funcţii de conducere, precum şi numirea judecătorilor în funcţia de procuror şi 
a procurorilor în funcţia de judecător aprobat prin Hotărârea Plenului Consiliului Superior al Magistraturii nr. 
193/2006 cu modificările şi completările ulterioare. 
Ministrul Justiţiei a răspuns pe Facebook: Nu a fost şi nu e nicio eroare referitoare la ordonanţa de clasare 
Ministrul Justiţiei Tudorel Toader precizează că prezenţa ordonanţei de clasare a dosarului care-l viza pe Klaus 
Iohannis nu a fost o eroare, aşa cum a explicat Augustin Lazăr, şi se întreabă cum se justifică prezenţa rezoluţiei în 
dosarul de candidatură a procurorului general. 
„Simple precizari ! Nu a fost si nu este nici o eroare referitoare la ordonanta de clasare din dosarul de candidatura 
a lui A. Lazar. Intrebarea mea era urmatoarea - cum se justifica o astfel de ordonanta in dosar. In sfarsit aflam si 
"justificarea"- a gresit grefiera care a multiplicat lucrarile acestuia. Reamintesc si faptul ca tot o " greseala" a fost 
si pe data de 20 martie 2018, atunci cand grefiera a multiplicat Protocolul secret din 2009, l-a trimis la MJ fara 
ultimele doua pagini care se lipisera la exemplarul trimis la CSM!”, a scris Tudorel Toader pe Facebook. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ambasadorul SUA, Hans Klemm: Nu m-aş fi aşteptat ca lupta anticorupţie să fie slăbită, aşa cum s-a întâmplat 
recent 
Ambasadorul SUA la Bucureşti, Hans Klemm, a declarat, miercuri, că nu se aştepta ca lupta anticorupţie să fie 
slăbită, aşa cum s-a întâmplat recent, ca independenţa justiţiei să fie ameninţată şi că va exista riscul politizării 
selecţiei procurorilor, ceea ce e motiv de mare îngrijorare pentru SUA. 
”Nu m-aş fi aşteptat ca lupta anticorupţie să fie slăbită, aşa cum s-a întâmplat recent, ca independenţa justiţiei să 
fie ameninţată, că va exista un risc şi mai mare ca selectarea procurorilor să fie din nou politizată. E ceva ce nu aş 
fi prezis în urmă cu trei ani. Fără îndoială, ca ambasador american, e un motiv de mare îngrijorare pentru mine 
personal, pentru ambasada mea, dar şi pentru Statele Unite”, a spus ambasadorul Hans Klemm la Memorialul 
dedicat victimelor de la Clubul #Colectiv, potrivit unui comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
El a rememorat solidaritatea pe care a văzut-o după tragedie, din partea populaţiei şi a ţărilor prietene României, 
dar şi emoţia generată de hotărârea românilor de a se opune corupţiei. 
”Modul în care oamenii din Bucureşti şi din România au reacţionat a fost o sursă de mare inspiraţie, faptul că îi 
consideră pe aceşti tineri români ca fiind victime ale corupţiei şi că au spus că sunt determinaţi să combată 
corupţia. Acest lucru a fost susţinut permanent de Statele Unite, iar când mă gândesc în urmă cu trei ani, în 
momentul aniversării, în presă erau foarte multe articole despre tragedie, despre cei care au murit, dar şi despre 
supravieţuitori, iar recent am citit un scurt profil al unuia dintre supravieţuitori, iar o colegă de-a mea s-a întâlnit 
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ieri cu patru supravieţuitori, iar poveştile lor sunt foarte puternice, la fel şi forţa de a supravieţui”, a mai declarat 
Klemm. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ce Ordonanță de URGENȚĂ a strecurat Viorica Dăncilă în ședința Guvernului: Actele normative adoptate de 
miniștri 
STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative adoptate sau de care Guvernul a luat act în ședința 
Guvernului României din 31 octombrie 2018. 
I. PROIECTE DE LEGI 
1. PROIECT DE LEGE privind stabilirea unor măsuri de punere în aplicare a Regulamentului (UE) 2015/751 al 
Parlamentului European şi al Consiliului din 29 aprilie 2015 privind comisioanele interbancare pentru tranzacțiile 
de plată cu cardul 
2. PROIECT DE LEGE pentru modificarea şi completarea Legii nr.227/2015 privind Codul fiscal 
3. PROIECTUL LEGII ARHIVELOR 
II. ORDONANȚE DE URGENȚĂ 
1. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru completarea Ordonanței Guvernului nr.13/2017 privind aprobarea 
participării României la Programul pentru școli al Uniunii Europene 
III. HOTĂRÂRI 
1. HOTĂRÂRE pentru modificarea anexei la Hotărârea Guvernului nr. 429/2008 privind nivelul alocațiilor de hrană 
pentru consumurile colective din unitățile sanitare publice 
2. HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Hotărârii Guvernului nr.332/2014 privind instituirea unei scheme 
de ajutor de stat pentru sprijinirea investiţiilor care promovează dezvoltarea regională prin crearea de locuri de 
muncă 
3. HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Hotărârii Guvernului nr.1.215/2009 privind stabilirea criteriilor şi 
a condițiilor necesare implementării schemei de sprijin pentru promovarea cogenerării de înaltă eficiență pe baza 
cererii de energie termică utilă 
4. HOTĂRÂRE privind aprobarea alocării unei sume din bugetul asigurărilor pentru şomaj pe anul 2018 pentru 
plata venitului lunar de completare de care beneficiază persoanele disponibilizate de la Societatea Complexul 
Energetic Hunedoara S.A. 
5. HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli rectificat pe anul 2018 pentru Regia Autonomă 
Tehnologii pentru Energia Nucleară, aflată sub autoritatea Ministerului Energiei 
6. HOTĂRÂRE pentru aprobarea Strategiei naţionale împotriva traficului de persoane pentru perioada 2018-2022 
şi a Planului naţional de acţiune 2018-2022 pentru implementarea Strategiei naţionale împotriva traficului de 
persoane pentru perioada 2018-2022 
7. HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Hotărârii Guvernului nr.784/2013 pentru aprobarea Strategiei 
naţionale antidrog 2013-2020 şi a Planului de acţiune în perioada 2013-2016 pentru implementarea Strategiei 
naţionale antidrog 2013-2020 
8. HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar a unui imobil aflat în domeniul public al statului şi 
administrarea Ministerului Afacerilor Interne-Inspectoratul de Poliţie Judeţean Suceava, trecerea acestuia în 
domeniul public al judeţului Suceava, precum şi înscrierea în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul 
public al statului şi darea în administrarea Ministerului Afacerilor Interne-Inspectoratul de Poliţie Judeţean 
Suceava a unei părţi din imobilul trecut în domeniul public al statului 
9. HOTĂRÂRE privind modificarea anexei la Hotărârea Guvernului nr.259/2018 pentru aprobarea bugetului de 
venituri şi cheltuieli pe anul 2018 pentru Compania Naţională pentru Controlul Cazanelor, Instalaţiilor de Ridicat şi 
Recipientelor sub Presiune ''CNCIR'' S.A, aflată sub autoritatea Ministerului Economiei 
10.HOTĂRÂRE pentru modificarea anexei nr. 3 la Hotărârea Guvernului nr. 229/2009 privind reorganizarea Regiei 
Naţionale a Pădurilor - Romsilva şi aprobarea regulamentului de organizare şi funcţionare 
11.HOTĂRÂRE pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici aferenţi obiectivului de investiţii ''Perdele 
forestiere de protecţie a Autostrăzii A2 , judeţul Ilfov, poziţiile kilometrice: 12+000-13+600, 21+900-26 +550, 
28+490-28+690'', precum şi a caracteristicilor principale 
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12.HOTĂRÂRE privind scoaterea unui bun imobil din inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al 
statului şi administrarea Ministerului Muncii şi Justiţiei Sociale şi actualizarea anexei nr. 13 la Hotărârea 
Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
13.HOTĂRÂRE pentru modificarea anexei nr. 2 la Hotărârea Guvernului nr. 1231/2010 privind declanşarea 
procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate privată situate pe amplasamentul lucrării de utilitate publică 
"Autostrada Orăştie-Sibiu" 
14.HOTĂRÂRE privind declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate privată care constituie 
coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de interes naţional "Pod suspendat peste Dunăre în zona 
Brăila", judeţele Brăila şi Tulcea 
15.HOTĂRÂRE privind actualizarea valorilor de inventar, modificarea datelor tehnice şi comasarea unor imobile 
cuprinse în anexa nr. 5 la Hotărârea Guvernului nr.1.705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al 
bunurilor din domeniul public al statului, aflate în administrarea Ministerului Comunicaţiilor şi Societăţii 
Informaţionale 
16.HOTĂRÂRE privind modificarea anexei nr. 41 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
17.HOTĂRÂRE pentru modificarea anexei nr. 40 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
18.HOTĂRÂRE pentru modificarea și completarea unor acte normative din domeniul gestionării financiare a 
fondurilor europene nerambursabile aferente politicii agricole comune 
19.HOTĂRÂRE privind stabilirea modului de acordare a sprijinului financiar din partea Uniunii Europene pentru 
producătorii din sectorul vitivinicol în perioada 2019-2023 
20.HOTĂRÂRE pentru modificarea și completarea Hotărârii Guvernului nr.396/2018 privind unele măsuri 
referitoare la pregătirea și exercitarea de către România a Președinției Consiliului Uniunii Europene în anul 2019 
21.HOTĂRÂRE pentru completarea anexei nr.1 la Hotărârea Guvernului nr.837/1995 cu privire la criteriile de 
salarizare în valută și celelalte drepturi în valută și în lei ale personalului trimis în misiune permanentă în 
străinătate 
22.HOTĂRÂRE privind suplimentarea bugetului Ministerului Finanțelor Publice –Acțiuni generale din Fondul de 
rezervă bugetară la dispoziția Guvernului, prevăzut în bugetul de stat pe anul 2018 
23.HOTĂRÂRE privind alocarea unei sume din Fondul de rezervă bugetară la dispoziția Guvernului, prevăzut în 
bugetul de stat pe anul 2018, pentru echilibrarea bugetelor locale 
24.HOTĂRÂRE privind modificarea și completarea Hotărârii Guvernului nr.997/2016 privind organizarea și 
funcționarea Agenției Naționale pentru Arii Naturale Protejate și privind modificarea și completarea anexei nr.12 
la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public 
al statului 
IV. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea semnării Memorandumului de Înţelegere pentru cooperarea în domeniul 
investiţiilor între Ministerul pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat al României şi Departamentul de 
Comerţ al Provinciei Hunan din RP Chineză 
V. NOTE 
1. NOTĂ privind stadiul avizării/aprobării bugetelor de venituri și cheltuieli ale operatorilor economici, pentru anul 
2018, așa cum prevede Ordonanța Guvernului nr.26/2013 privind întărirea disciplinei financiare la nivelul unor 
operatori economici la care statul sau unitățile administrativ-teritoriale sunt acționari unici ori majoritari sau dețin 
direct ori indirect o participație majoritară 
VI. PUNCTE DE VEDERE 
1. Punct de vedere al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea Legii nr. 35/1994 privind 
timbrul literar, cinematografic, teatral, muzical, folcloric, al artelor plastice, al arhitecturii şi de divertisment 
2. Punct de vedere al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
295/2004 privind regimul armelor şi al muniţiilor şi pentru modificarea art. 342 alin. (1) din Legea nr. 286/2009 
privind Codul penal 
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3. Punct de vedere al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind modificarea şi completarea Legii nr. 
16/2000 privind înfiinţarea, organizarea şi funcţionarea Consiliului Naţional al Persoanelor Vârstnice, republicată 
4. Punct de vedere al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
47/1992 privind organizarea şi funcţionarea Curţii Constituţionale 
5. Punct de vedere al Guvernului referitor la Proiectul de Lege pentru modificarea art. 4 alin. (7) din Legea 
serviciului de iluminat public nr. 230/2006, provenit dintr-o propunere legislativă 
6. Punct de vedere al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea Ordonanței 
Guvernului nr. 20/1994 privind măsuri pentru reducerea riscului seismic al construcțiilor existente 
7. Punct de vedere al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea articolului 
33 din Legea educației naționale nr. 1/2011 
8. Punct de vedere al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea unor acte 
normative în domeniul sănătăţii 
9. Punct de vedere al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru pentru modificarea Anexei 3 la 
Ordonanţa Guvernului nr. 15/2002 privind aplicarea tarifului de utilizare şi a tarifului de trecere pe reţeaua de 
drumuri naţionale din România. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Patru încălcări ale Constituției la Legea de combatere a spălării banilor. CC, sesizată 
Cele două partide au sesizat Curtea Constituţională în legătură cu legea privind combaterea spălării banilor, au 
anunţat, miercuri, deputaţii Raluca Turcan şi Stelian Ion. 
"PNL şi USR au sesizat Curtea Constituţională cu privire la aspectele de neconstituţionalitate pe legea de 
transpunere a directivei privind prevenirea şi combaterea spălării banilor. În stilul caracteristic, preşedintele 
Camerei Deputaţilor şi preşedinte al PSD Liviu Dragnea a luat o directivă europeană şi s-a gândit să o folosească în 
reglarea de conturi, de data aceasta cu organizaţiile nonguvernamentale. Cu alte cuvinte, o directivă care a fost 
publicată la nivel european în 2015, pe care ar fi putut să o preia pe rând mai multe guverne şi majorităţi 
parlamentare să o transpună în Parlament, a fost acum îmbrăţişată de majoritatea PSDragnea în Camera 
Deputaţilor pentru a interzice, a bloca funcţionarea organizaţiilor care desfăşoară activităţi în interes public, în 
interes social şi a dezarma, de asemenea, persoanele vulnerabile social să apeleze la organizaţii 
nonguvernamentale", a afirmat Raluca Turcan, liderul deputaţilor liberali, potrivit Agerpres.ro. 
Ea a spus că "PNL şi USD au sesizat, doar în baza a şase articole din această directivă, patru încălcări ale 
Constituţiei, plus o încălcare prin procedura prin care a fost votată această lege". 
"Să nu uităm că legea privind prevenirea şi combaterea spălării banilor a fost votată de două ori, cu aceeaşi 
procedură, în condiţiile în care Regulamentul a fost încălcat pentru că nu poţi să repeţi un vot, în cazul în care este 
suspectat de viciu, prin aceeaşi procedură. Cu alte cuvinte, sfidând regulamentul, încălcând Constituţia, în 
momentul de faţă o lege cu grave aspecte de neconstituţionalitate serveşte interesului preşedintelui PSD Liviu 
Dragnea în bătălia cu organizaţiile nonguvernamentale", a adăugat Turcan. 
Deputatul USR Stelian Ion a declarat că atacul PSD la democraţie se realizează pe mai multe planuri. 
"Unul este justiţia şi este evident pentru toată lumea, altul este atacul împotriva jurnaliştilor sau împotriva 
libertăţii de exprimare şi am văzut şi acţiuni de descurajare a acestor activităţi. De asemenea, o a treia categorie 
de activităţi îndreptate împotriva democraţiei este aceasta prin care au încercat să transpună în legea de 
implementare a directivei referitoare la spălarea banilor în sensul de a impune asociaţiilor şi fundaţiilor nişte 
obligaţii exorbitante care ar putea servi foarte clar la a se transforma într-un instrument de luptă împotriva 
acestor asociaţii şi fundaţii. Dacă le impui acestor asociaţii, şi sunt foarte multe şi PSD vizează mai ales asociaţiile 
şi fundaţiile care îndrăznesc să critice PSD, să critice politica guvernamentală, dacă îi pui unei astfel de asociaţii 
condiţii sub sancţiunea unor amenzi de milioane de lei, evident că le blochezi activitatea", a explicat Stelian Ion. 
El a enumerat mai multe motive de neconstituţionalitate. "Am identificat mai multe motive de 
neconstituţionalitate. Este vorba despre o îngrădire a dreptului la libera asociere, prin aceste obligaţii impuse 
asociaţiilor şi fundaţiilor, este vorba de o încălcare a dreptului de protecţie a datelor cu caracter personal faţă de 
beneficiarii acestor servicii furnizate de asociaţii şi fundaţii şi este vorba şi despre o discriminare pe care au făcut-
o în lege cei de la PSD - ALDE faţă de alte entităţi, alte organisme, de data aceasta politice, ale minorităţilor 
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naţionale. Şi ne exprimăm speranţa că vom primi şi de data aceasta o soluţie favorabilă din partea Curţii 
Constituţionale, pentru că este ultima redută, este ultima modalitate în care putem opri acest atac îndreptat 
împotriva societăţii civile şi asociaţiilor şi fundaţiilor", a mai spus Stelian Ion. 
Camera Deputaţilor a adoptat săptămâna trecută proiectul legii combaterii spălării banilor, după ce votul a fost 
reluat. Iniţial, proiectul a fost respins cu 163 de voturi "pentru" din cele 165 necesare, dar, la solicitarea liderului 
deputaţilor PSD, Daniel Suciu, votul a fost reluat şi s-au întregistrat 170 de voturi "pentru" şi 70 "împotrivă", 
proiectul fiind adoptat.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Călin Popescu Tăriceanu, NOI DECLARAȚII despre mega - proiectul de suflet al lui Liviu Dragnea, BLOCAT de 
CCR 
Călin Popescu Tăriceanu a declarat miercuri că discuțiile din ziua precedentă cu delegația din Polonia legată de 
Fondul Suveran a fost una benefică și a avut de învățat din ea. Declarația vine în contextul în care Liviu Dragnea a 
spus că Fondul suveran românesc și cel polonez sunt lucruri diferite, scrie Mediafax. 
"În urma discuțiilor de aseară am tras personal niște concluzii, discut cu colegii care au pricepere, e util să înveți 
din experiența pozitivă și eșecurile altora. Avem în program crearea unui fond suveran, pentru mine întâlnirea cu 
colegii polonezi a fost foarte utilă. Eu, din orice eveniment de acest gen învăț câte ceva, chiar dacă am o anumită 
experiență și o vârstă. Avem o schiță, acolo un ministrul Anton a făcut observații. Ca sa putem demara fondul 
suveran avem nevoie de două faze. Crearea cadrului legislativ general. Putem decide apoi să mai înființăm un 
fond, în Polonia mai e unul destinat generațiilor viitoare", a declarat Călin Popescu Tăriceanu. 
Liviu Dragnea, Călin Popescu Tăriceanu și ministrul Finanțelor, Eugen Teodorovici s-au întâlnit, marți, la 
Parlament, cu oficialii polonezi pentru a discuta despre Fondul Suveran de Investiții. Potrivit liderului PSD, 
discuțiile au loc în urma ”temerilor” ALDE cu privire la înființarea FSDI. 
„Eu sper, eu și doamna prim-ministru și toți colegii noștri, ca într-un termen rezonabil să aibă loc o întâlnire la 
coaliție, la Guvern, pentru a se debloca ordonanța care să reglementeze posibilitatea înființării unor compani, 
unor firme care să funcționeze ca un fond de dezvoltare și investiții. Am înțeles că e nevoie de o înțelegere mai 
bună și s-a solicitat să existe o întâlnire cu cei doi oficiali din Polonia și cred că a fost o idee bună. Cred că trebuie 
să mai facem una sau mai multe întâlniri până când ajungem la o formă finală sau până când temerile care au stat 
la baza nesusținerii acelei ordonanțe au dispărut”, a afirmat președintele Camerei Deputaților, Liviu Dragnea, 
după discuțiile purtate cu oficialii polonezi, în Palament. 
Întrebat dacă sugerează că ALDE are temeri cu privire la Fondul Suveran de Investiții, Liviu Dragnea a răspuns: „Eu 
nu sugerez asta. Eu spun, nu sugerez. Dar asta nu înseamnă că sunt incorecte sau sunt de criticat. Este într-adevăr 
o decizie importantă”. 
Liderul PSD a precizat că modelul polonez pentru Fondul Suveran de Investiții este diferit de modelul aprobat în 
programul de guvernare al României. 
„Eu cred că toată lumea a înțeles în seara asta că vorbim de două lucruri diferite. Fondul Suvean de dezvoltare și 
investiții cum a fost prezentat în campanie electorală de către noi și cum a fost aprobat în programul de 
guvernare de către noi este diferit de ceea ce funcționează Fondul polonez de dezvoltare, sunt alte reguli. Sigur că 
au aceleași obiective, de dezoltare a țării”, a completat Dragnea. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 (Sursa: Digi 24) 
 

 Grupul OMV Petrom raportează profituri duble față de anul trecut 
Grupul OMV Petrom a înregistrat un avans de 116% al profitului net în al treilea trimestru, faţă de acelaşi 
trimestru al anului trecut, până la 1,38 miliarde de lei (300 milioane de euro), în contextul unui avans al vânzărilor 
şi unei creşteri a preţurilor mărfurilor tranzacţionate. 
În pofida supărărilor privind taxarea gazelor din Marea Neagră sau obligației de a vine pe piața românească, unde 
prețurile sunt mai mici, jumătate din viitoarea producție de gaze, grupului austriac OMV Petrom îi merg bine. 
Vânzările, la nivel de grup, au crescut cu 24% în trimestrul al treilea, faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut, până 
la 6,26 miliarde de lei (1,34 miliarde de euro), potrivit News.ro. 
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Rezultatul din exploatare, excluzând elementele speciale, a crescut cu 62% în trimestrul al treilea, până la de 
1,685 miliarde de lei (361 milioane de euro). 
În primele noua luni, profitul net a crescut cu 44%, faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut, până la 2,67 miliarde 
de lei (570 milioane de euro). 
”În primele noua luni ale anului 2018, OMV Petrom a beneficiat de îmbunătăţirea preţurilor mărfurilor 
tranzacţionabile şi de creşterea cererii de energie electrică”, se arată în comunicat. 
Vânzările companiei au avansat cu 13% în perioada ianuarie-septembrie, faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut, 
până la 16,111 miliarde de lei (3,45 miliarde de euro). 
”Aşa cum am anticipat, ne-am intensificat activitatea investiţională faţă de ianuarie-septembrie 2017, prin 
dublarea numărului de sonde şi sidetrack-uri în Upstream, finalizarea reviziei rafinăriei şi avansul înregistrat în alte 
proiecte de investiţii din segmentul Downstream Oil. Toate acestea s-au reflectat în ieşiri de numerar pentru 
activităţi de investiţii de aproximativ 3,1 miliarde de lei”, se arată în comunicat. 
În septembrie 2018, grupul a semnat transferul către Mazarine Energy a nouă zăcăminte marginale, continuând 
iniţiativele de optimizare a portofoliului în Upstream. 
Totodată, după ce legea privind activităţile offshore a fost aprobată în parlament, compania a demarat o analiză 
pentru a înţelege impactul asupra activităţile offshore. 
”Având în vedere momentul din an în care ne aflăm, nu vedem probabilă luarea unei decizii finale de investiţie 
pentru Neptun Deep în T4/18”, se arată în comunicat. 
Pentru acest an, grupul estimează un preţ mediu al ţiţeiului Brent de 74 de dolari pe baril, revizuit în creştere faţă 
de estimarea anterioară de 70 de dolari pe baril. România a avut in 2018 una dintre cele mai abrupte scumpiri ale 
carburanților, prețul acestora crescând mult peste media UE. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Guvernul analizează două forme ale noii taxe auto 
Una dintre acestea ar putea fi taxarea poluatorului la ITP, a doua prin impozitul anual. 
Noua taxă pentru descurajarea mașinilor poluante va ține cont și de veniturile medii ale românilor, 
potrivit Profit.ro. Noua "taxă auto" va fi achitată de anul următor în funcție de elemente care generează emisii de 
poluanți în atmosferă, respectiv capacitatea cilindrică, norma de poluare și emisiile de CO2. Un grup de lucru 
format din reprezentanții mai multor ministere analizează însă, acum, două variante, care reintroduc indirect 
vechea taxă auto. Prima variantă presupune introducerea unei "componente de mediu" în taxa achitată periodic 
la ITP, în timp ce a doua variantă prevede includerea acestei componente în impozitul datorat pentru mijloace de 
transport, potrivit unui document oficial analizat de Profit.ro. Ambele cazuri sunt inspirate de practici din alte 
state UE, respectă principiul "poluatorul plătește" și sunt raportate la venitul mediu al românilor. 
(Sursa: profit.ro) 
 

 90% din populatia Romaniei nu are banii necesari pentru a duce un trai minim decent 
Datele Eurostat arata ca 90% din populatia Romaniei nu are banii necesari pentru a duce un trai minim decent, a 
afirmat, miercuri, Victoria Stoiciu, coordonator de programe la Fundatia Friedrich Ebert Romania, in cadrul unei 
conferinte de prezentare a unei cercetari despre cosul minim de consum pentru un trai decent. 
"Aseara ma uitam la cateva statistici in pregatirea acestui eveniment. M-am uitat odata la datele Eurostat privind 
distributia veniturilor in Romania ca sa vad cati dintre romani au venituri care se apropie de cosul minim pentru 
un trai decent. Si m-am uitat pe persoana singura. Marea surpriza foarte neplacuta este ca primele noua decile au 
venituri lunare mai mici de ceea ce ar fi 2.552 de lei, valoarea pentru o persoana, adica 90% din adultii din 
Romania au venituri mai mici decat acest 2.500 de lei, ca sa il iau rotunjit, ceea ce inseamna ca 90% din populatia 
Romaniei nu are banii necesari pentru un a duce un trai minim decent", a spus Victoria Stoiciu. 
Ea a declarat ca datele de la Inspectia Muncii arata ca 47% din contractele individuale de munca sunt pe salariu 
minim, iar cele pentru salarii mai mici de 2.500 de lei au o proportie de 65%. 
De asemenea, Bogdan Hossu, presedintele Confederatiei Nationale Sindicale (CNS) "Cartel Alfa', a afirmat ca 
datele Revisal despre contractele individuale de munca, ceea nu inseamna persoane pentru ca este posibil ca un 
salariat sa aiba mai multe contracte individuale de munca, arata ca mai putin de 25% traiesc peste standardul 
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cosului minim de consum pentru un trai decent. 
Valoarea cosului minim de consum pentru un trai decent pentru o persoana este de 2.552 de lei pe luna, iar 
pentru o familie formata din doi adulti si doi copii valoarea cosului urca la 6.762 de lei, potrivit unei cercetari 
realizate de Fundatia Friedrich Ebert Romania, impreuna cu Syndex Romania si Institutul de Cercetare a Calitatii 
Vietii. 
Cercetarea a fost realizata in perioada iulie-septembrie 2018. Potrivit realizatorilor, rezultatele acestei cercetari ar 
trebui sa constituie o noua etapa in discutia despre resursele necesare pentru traiul populatiei in Romania, nu 
atat datorita reinnoirii conceptului mai vechi de cos minim de consum, cat mai ales datorita sublinierii explicite a 
notiunii de nivel de trai decent si a cheltuielilor care trebuie acoperite pentru ca populatia Romaniei sa isi poata 
asigura un asemenea nivel de trai. 
Conform standardelor internationale, cosul minim de consum pentru un trai decent este estimat in valoare lunara 
pentru nevoile unei familii de doi adulti si doi copii. Realizatorii au presupus ca familia locuieste in mediul urban, 
ca adultii sunt ambii 
salariati cu venituri sub medie si varstele cuprinse intre 35 si 45 de ani. De asemenea, acestia au presupus ca unul 
dintre copii are varsta cuprinsa intre 12 si 14 ani si celalalt intre 8 si 10 ani. 
Pentru fundamentarea continutului cosului minim de consum pentru un trai decent au fost realizate cate patru 
interviuri de grup in cinci orase mari ale Romaniei: Brasov, Cluj, Constanta, Iasi, Timisoara. La interviurile de grup 
au participat cate 8-12 salariati din mai multe sectoare de activitate: administratie publica, invatamant, servicii 
publice, comert, industrie, IT, banci. 
Structura cosului minim de consum pentru un trai decent rezultata din cercetare cuprinde 11 capitole: (1) 
alimentatie, (2) imbracaminte si incaltaminte, (3) locuinta, (4) dotarea locuintei, (5) cheltuieli cu locuinta, (6) 
produse de uz casnic si igiena personala, (7) servicii, (8) educatie si cultura, (9) sanatate, (10) recreere si vacanta, 
(11) fondul de economii al familiei. In total, aceste capitole contin un numar de 226 de itemi. 
In ceea ce priveste repartizarea cheltuielilor familiei, pentru alimentatie este nevoie de 1.405 lei, pentru 
imbracaminte si incaltaminte - 651 de lei, locuinta - 1.781 de lei, dotarea locuintei - 220 de lei, cheltuieli cu 
locuinta - 477 de lei, produse de uz casnic si igiena personala - 238 de lei, servicii - 488 de lei, educatie si cultura - 
546 de lei, ingrijirea sanatatii - 107 de lei, recreere si vacanta - 234 de lei, fondul de economii al familiei - 615 de 
lei. Astfel, alimentatia are o pondere de 20,77%, iar locuinta 26,33%. 
In studiu se precizeaza ca este nevoie de actualizarea periodica a valorii cosului minim de consum pentru un trai 
decent.  
(Sursa: ziare.com) 
 

 Senatul a respins un proiect care prevedea sancţionarea persoanelor care se filmează la volan 
Senatul a respins, miercuri, un proiect legislativ care prevedea sancţionarea conducătorilor de vehicule care se 
filmează în timp ce sunt la volan. Preşedintele Comisiei juridice, Robert Cazanciuc a anunţat că se lucrează la un 
nou proiect în acest sens, pe care îl va depune peste două săptămâni. 
Senatorii au respins proiectul legislativ pentru modificarea OUG privnd circulaţia pe drumurile publice cu 61 de 
voturi „pentru” raportul de respingere, 9 voturi „împotriva” respingerii proiectului şi 9 abţineri. 
„Din moment ce, în forma actuală a articolului 108 (1) este sancţionat conducătorul de autovehicul, tractor agricol 
sau forestier ori tramvai, pentru folosirea telefoanelor mobile în timpul conducerii, cu excepţia celor prevăzute cu 
dispozitivele de tip „mâini libere”, aceeaşi sancţiune convenţională trebuie să o suporte conducătorul de 
autovehicul, tractor agricol sau forestier ori tramvai, care foloseşte mijloace tehnice de înregistrare în timpul 
conducerii cu excepţia acelor dispozitive de tip „mâini libere”. De asemenea, se impune sancţionarea cu 
suspendarea dreptului de a conduce pe 90 de zile, dacă o astfel de faptăare consecinţe deosebit de grave soldate 
cu accidente rutiere cu victime” se arată în expunerea de motive a proiectului de lege. 
Proiectul legislativ era depus de mai mulţi parlamentari PMP, printre care şi preşedintele formaţiunii, Eugen 
Tomac. 
„O idee bună care sfârşeşte mai puţin bine, din păcate, ideea de a sancţiona pe cei care, cu tupeu, pur şi simplu se 
filmează când sunt la volan. Este o idee foarte bună, numai că modul în care a fost pusă în pagină a făcut 
imposibilă adoptarea unui raport de admitere. Vă propunem un raport de respingere, rămânâd să găsim cu toţii o 
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soluţie pentru cei care pun în pericol viaţa pe drumurile publice, filmându-se în timp ce conduc", a afirmat 
preşedintele Comisiei juridice, Robert Cazanciuc, în plen. 
Întrebat de MEDIAFAX dacă se va depune un nou proiect în acest sens, senatorul PSD, Robert Cazanciuc a 
răspuns: „Da, lucrăm la un astfel de proiect (privind sancţionarea persoanelor care se filează la volan n. r). 
Chestionat cu privire la data când va fi gata proiectul de lege, senatorul PSD a precizat că va fi gata „cam în 
termen de doua săptămâni”. 
Senatul a fost prima Cameră sesizată pentru proiectul de lege pentru modificarea OUG privind circulaţia pe 
drumurile publice, astfel proiectul urmează să ajungă la Camera Deputaţilor, care va avea rol de for decizional. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul a alocat 258.000 de lei pentru salariaţii concediaţi de la Complexul Energetic Hunedoara 
Guvernul a adoptat, în şedinţa de miercuri, un proiect de Hotărâre privind alocarea unei sume de 258.000 de lei 
din bugetul asigurărilor pentru şomaj pe anul 2018 pentru plata venitului lunar de completare de care beneficiază 
persoanele disponibilizate de la Complexul Energetic Hunedoara. 
Potrivit notei de fundamentare a proiectului, suma se acordă ca măsură de protecţie socială acordată persoanelor 
disponibilizate prin concedieri colective efectuate în baza planurilor de disponibilizare. 
„Măsura concedierii colective va afecta un număr total de 920 salariaţi, conform Planului de disponibilizare 
aprobat. Concedierea colectivă se va desfăşura în două etape şi va avea loc în termen de 90 zile calendaristice de 
la intrarea în vigoare a prezentei Hotărâri a Guvernului. Astfel, termenul estimat este luna decembrie 2018. 
Concedierea colectivă se încadrează în obiectivele cuprinse în Planul de închidere autorizat prin Decizia C(2018) 
1001 final a Comisiei Europene, din data de 16 februarie 2018”, potrivit documentaţiei care însoţeşte HG 
adoptată. 
În baza prevederilor Decizei 2010/787/UE a Consiliului din 10 decembrie 2010 privind ajutorul de stat pentru 
facilitarea închiderii minelor de cărbune necompetitive, a fost întocmit Planul de închidere pentru accesarea 
ajutorului de stat pentru facilitarea închiderii minelor de cărbune necompetitive din Valea Jiului. 
Pentru anul 2018, în conformitate cu modificările aprobate în Planul de închidere, Societatea Complexul Energetic 
Hunedoara S.A., îşi reduce activitatea şi este pusă în situaţia desfiinţării locurilor de muncă aferente, prin 
concedieri colective cu măsuri de protecţie socială. In acest sens a fost întocmit Planul de disponibilizare pentru 
anul 2018, care cuprinde numărul de salariaţi ce urmează a fi concediaţi precum şi măsurile de protecţie socială 
de care beneficiază fiecare salariat în conformitate cu prevederile legislative din domeniul protecţiei sociale. 
Planul de disponibilizare prevede a fi disponibilizate prin concediere colectivă în trimestrul IV anul 2018, un număr 
de 920 persoane în două etape. Astfel, la data de 01.11.2018 un număr de 70 persoane, iar la data de 31.12. 2018 
un număr de 850 persoane. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis: Era imperativ pentru România să se fi reuşit prevenirea pestei porcine africane 
Preşedintele Klaus Iohannis a transmis, cu ocazia deschiderii Târgului Internaţional Indagra, că fermierii şi 
întreprinzătorii din sectorul agricol se aşteaptă ca statul să gestioneze resposabil problemele lor, iar în acest sens 
"era imperativ penrtu România să prevină pesta porcină africană". 
"Cu toţii ne dorim o creştere a performanţelor în agricultură, în zootehnie, în industria alimentară. Fermierii şi 
întreprinzătorii din sectorul agricol investesc continuu în creşterea competitivităţii şi adaptarea la exigenţele 
pieţei. Tocmai de aceea, ei aşteaptă o gestiune responsabilă, din partea statului, a problemelor sau situaţiilor de 
urgenţă care ţin de competenţa autorităţilor naţionale. În acest sens, era imperativ pentru România să se fi reuşit 
prevenirea pestei porcine africane, fenomen care s-a extins agresiv şi necontrolat. În ciuda precedentelor şi a 
avertismentelor, situaţia ne-a găsit nepregătiţi, încă o dată, în faţa celui mai grav flagel cu care s-a confruntat 
zootehnia românească în ultimii ani. Sper, pentru viitor, că aceasta va fi o lecţie învăţată, care va conduce la 
acţiuni şi decizii responsabile, astfel încât pagubele să fie evitate iar resursele bugetare să fie alocate nu pentru 
despăgubiri, ci pentru investiţii", transmite Klaus Iohannis, potrivit unui comunicat de presă al Administraţia 
Prezidenţială, remis, miercuri, MEDIAFAX. 
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Potrivit sursei citate, şeful statului a mai transmis că România devine un hub regional important pentru sectorul 
agricol şi pentru piaţa de profil. Şeful statului a subliniat ca neprevenirea crizei pestei porcine să fie „o lecţie 
învăţată” 
„Forţa unor evenimente precum INDAGRA demonstrează că este pe deplin justificată încrederea în capacităţile 
întreprinzătorilor de a valorifica potenţialul imens de care beneficiază România în agricultură. Sunt convins că, prin 
asemenea târguri şi expoziţii, România devine un hub regional important pentru sectorul agricol şi pentru piaţa de 
profil. În ultima perioadă, sunt dezbătute intens, la nivel european, provocările viitorului în agricultură. Sunt vizate 
noi abordări - distribuirea mai echitabilă a plăţilor directe, ambiţii mai mari legate de mediu şi schimbările 
climatice, dar şi preocupări esenţiale pentru cercetare şi inovare în agricultură”, se arată în comunicatul de presă. 
Preşedintele României a reamintit că România va avea responsabilitatea, în perioada următoare, de a coordona 
stabilirea noii Politici Agricole Comune. 
"Să nu uităm că România va avea responsabilitatea, în perioada următoare, de a coordona stabilirea noii Politici 
Agricole Comune. Vă invit, pe toţi cei care cunoaşteţi realităţile din agricultură, să vă implicaţi activ în acest 
proces", mai spune şeful statului. 
Iohannis a subliniat şi importanţa competitivităţii externe a sectorului nostru agro-alimentar. 
"În ultimii ani, deficitul comercial s-a adâncit tot mai mult, cea mai semnificativă influenţă provenind, ca şi anul 
trecut, din comerţul cu carne şi produse din carne şi cel cu legume şi fructe. În plus, la nivelul produselor 
alimentare, importurile au depăşit exporturile pentru toate categoriile.Aşa cum am mai spus, nu este suficient 
doar să producem, adică să avem recolte bune. Este esenţial să şi creăm, să generăm valoare adăugată ridicată. 
Aceasta înseamnă să avansăm pe lanţul procesării, pentru noi oportunităţi de piaţă şi exporturi mai valoroase. 
Doar aşa putem inversa evoluţia actuală, bazată pe importuri mari de produse agroalimentare", conform sursei 
menţionate. 
În acest sens, şeful statului a atras atenţia că este necesară continuarea promovării a produselor tradiţionale 
atestate, pentru ca acestea "să devină o carte de vizită autentică pentru potenţialul agriculturii noastre". 
"Consider că politicile de sprijin pentru agricultură şi pentru dezvoltarea satului românesc trebuie să se bazeze, 
tot mai mult, pe aportul tinerilor. Atragerea tinerilor către agricultură, dar către o agricultură modernă, ghidată de 
inovaţie şi tehnologie, ar putea fi motorul de creştere al acestui domeniu esenţial", precizează Iohannis. 
În încheierea mesajului său, preşedintele i-a încurajat pe fermierii, agricultorii, specialiştii să dezbată, să caute şi 
să identifice soluţii concrete la provocările şi oportunităţile existente. 
"Încurajez formularea de politici alternative care să fie propuse autorităţilor. O schimbare cu adevărat sănătoasă 
vine din interiorul agriculturii, de la oamenii dedicaţi acesteia, nu neapărat din afara ei. Agricultorii sunt oameni 
de nădejde, oameni hotărâţi şi harnici, care pun suflet în munca lor", a conchis şeful statului. 
La Bucureşti se deschide miercuri INDAGRA 2018, târg internaţional de produse din domeniul agriculturii, ce se va 
desfăşura în perioada 31 octombrie-4 noiembrie 2018 la Romexpo. 
Alături de INDAGRA, mai au loc expoziţiile INDAGRAB FOOD şi EXPO DRIK. La manifestări sunt prezente peste 750 
de companii din 25 de ţări, pe parcursul a cinci zile de expoziţii şi activităţi conexe (seminarii, conferinţe, mese 
rotunde), în cadrul evenimentelor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul da 9 lei in plus pentru hrana celor 10 pacienti de la spitalul de lepra care a cerut donatii: Le asiguram 
un trai decent 
Guvernul a adoptat, miercuri, majorarea sumei alocate pentru hrana pacientilor internati la spitalul Tichilesti, 
singurul din tara care ingrijeste bolnavi de lepra. 
"Azi avem pe ordinea de zi un proiect prin care corectam o situatie dificila in care se afla semeni de-ai nostri. Ma 
refer la pacientii internati la spitalul Tichilesti, caz semnalat si de catre mass-media. Decizia pe care o luam astazi 
este de a oferi o suma aproape dubla pentru norma zilnica de hrana. Dorim sa asiguram pacientilor un trai decent 
penru ca acest spital este, practic, casa lor", a declarat premierul Viorica Dancila, la inceputul sedintei de Guvern. 
La Spitalul Tichilesti mai sunt internati doar 10 bolnavi de lepra, cu varste intre 50 si 90 de ani. Suma despre care 
Dancila spune ca le va fi asigurat traiul decent este de 9 lei. Norma zilnica de hrana era de 11 lei si acum a fost 
majorata la 20 de lei. 
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La sfarsitul lunii septembrie, spitalul a facut un apel public cerand oamenilor sa doneze alimente, in special varza 
si castraveti, sa le ofere ajutorul, deoarece banii pentru asigurarea hranei ultimilor 10 pacienti sunt insuficienti. 
Ministerul Sanatatii a spus atunci ca nu a luat masuri pentru ca nu a fost informat de catre conducerea spitalului 
de probleme. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Parteneriatul civil a ajuns in Parlament. Interdictii la adoptii si pentru cuplurile gay, si pentru cele 
heterosexuale 
Dupa ani de propuneri respinse fara a fi macar dezbatute cu adevarat, un proiect al parteneriatul civil a ajuns 
miercuri in Parlament, sustinut de reprezentanti ai principalelor partide politice. 
Proiectul este rezultatul discutiilor din cadrul unui grup transpartinic de lucru, la care au participat reprezentanti 
ai PSD, USR, UDMR, institutii si societatea civila. Intr-un final si liberalii s-au pus la masa, desi initial presedintele 
Ludovic Orban a spus ca asteapta sa vada ce iese si apoi decide daca sustine. 
Orban, sustinator al referendumului pentru "familia traditionala", avansase si ideea ca cei care sustin 
parteneriatul civil sa initieze propriul plebiscit. 
 
Proiect in viteza dupa esecul referendumului pentru "familia traditionala" 
Proiectul a fost construit plecand de la o varianta prezentata de Consiliul National pentru Combaterea 
Discriminarii. Si lucrurile s-au miscat extrem de repede, pentru ritmul de lucru cu care ne-au obisnuit 
parlamentarii. 
Pe 9 octombrie, la doar 2 zile dupa desfasurarea referendumului, grupul de lucru a avut prima intalnire, o 
saptamana mai tarziu proiectul era gata si iata ca acum deja a fost depus in Parlament ca sa-si urmeze cursul 
legislativ. 
"Impreuna cu alti 42 de colegi parlamentari de la PNL, UDMR si USR am depus astazi proiectul de lege privind 
parteneriatul civil. Asa cum reiese din jurisprudenta Curtii Europene a Drepturilor Omului si a Curtii 
Constitutionale a Romaniei, statul roman are o obligatie pozitiva sa adopte un cadru legal unitar, coerent si 
predictibil prin care sa protejeze viata de familie, indiferent daca aceasta se desfasoara in cadrul casatoriei sau in 
afara casatoriei. Imi doresc o dezbatere echilibrata, argumentata si rationala, care nu poate avea loc decat in 
Parlamentul Romaniei", a anuntat, pe Facebook, deputatul PSD Florin Manole. 
Ovidiu Raetchi: "Cei care se opun refuza niste drepturi firesti". 
Un text similar a postat si liberalul Ovidiu Raetchi. Deputatul PNL a avut insa si un mesaj pentru "tabara 
conservatoare" care ignora realitatea prezenta. 
"In cursul ultimei luni, au fost discutate versiuni mai cuprinzatoare ale legii, fiind analizata si varianta uniunii 
consensuale in fata ofiterului de stare civila. 
Totusi, s-a renuntat la orice prevedere care putea sa para excesiva, care putea sa ofenseze sau sa ingrijoreze pe 
cineva. Intr-o negociere, intr-o dezbatere publica exista doua parti dispuse sa faca concesii, iar tabara pro-
parteneriat civil a facut toate concesiile solicitate. 
ADVERTISING 
Si asta pentru ca, daca vrem sa avem cu adevarat un dialog pe aceasta tema, si tabara conservatoare ar trebui sa 
faca niste pasi pentru a ajunge la un compromis. Intr-o societate democratica si pluralista, rezultatul unei astfel 
de discutii nu poate fi ca una din tabere sa nu accepte decat punctul sau de vedere, care implica ignorarea 
celeilalte tabere. 
Oricum ne-am raporta individual la asta, in realitate exista oricum cupluri intr-o relatie de facto de parteneriat. 
Da: realitatea exista! Doar ca, respingand o lege a parteneriatului civil, cei care se opun refuza niste drepturi 
firesti partenerilor de facto. Drepturi care tin de tratamente medicale, rate la banci, mosteniri, bunuri obtinute in 
comun, vizite la spital sau alte institutii. 
Acestor lucruri atat de simple, de omenesti, de firesti le spun 'nu' cei care lupta impotriva parteneriatului civil. De 
ce? De ce ai nega unor oameni care sunt oricum parteneri posibilitatea de a beneficia si de niste drepturi care 
decurg din asta? De ce sa le faci viata mai grea? Inteleg rezervele de ordin religios ale unora in aceasta directie - 
le-am avut si eu de-a lungul timpului; dar aceste argumente tin de spatiul privat si ecleziastic. Ele nu pot fi 
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invocate legitim intr-o discutie despre drepturile cetatenilor intr-un stat laic", a scris pe Facebook Raetchi. 
Ce drepturi au cei in parteneriat civil si ce le este interzis 
Varianta depusa in Parlament, la care pot fi depuse amendamente pe parcurs, nu a suferit modificari fata de o 
forma anterioara obtinuta si publicata de Ziare.com in urma cu 2 saptamani. 
 
 

 De unde atata graba pentru adoptarea parteneriatului civil? Ultima forma a proiectului contine 
prevederi controversate 
Astfel, este vizat atat parteneriatul civil intre persoane de acelasi sex, cat si la cuplurile heterosexuale. Cei care 
aleg sa-si legalizeze relatia printr-un parteneriat civil se bucura in mare masura de aceleasi drepturi si obligatii ca 
in cazul unei casatorii civile. 
Sunt insa cateva diferente legate de varsta minima, parteneriatul civil nu e recunoscut religios, fiecare partener isi 
pastreaza numele si au posibilitatea sa opteze sa renuntarea la vocatia succesorala reciproca, in ce priveste 
mostenirile. Acest lucru poate avantaja in mod special cuplurile mai in varsta, care locuiesc impreuna, dar totusi 
nu vor sa creeze probleme la deces, cand vine vorba de mostenire si copii. 
Un alt aspect care este diferit fata de casatoria civila este institutia unde se incheie parteneriatul civil. Astfel, 
acesta va fi parafat doar in fata unui notar. 
Insa principalul drept care le este anulat celor care aleg parteneriatul civil este acela de a adopta copii, indiferent 
daca sunt cuplu de acelasi sex sau heterosexual. 
In rest, partenerii sunt asimilati sotilor in ce priveste asistenta sociala, asigurarile sociale, asigurarile de sanatate, 
drepturile pacientului, accesul la servicii, impozitele si taxele, prevenirea si combaterea violentei domestice si a 
alte fapte de natura penala sau contraventionala savarsite asupra unui membru de familie. 
Totodata, cei care aleg parteneriatul civil nu au voie sa fie implicati intr-o casnicie sau un alt parteneriat civil. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Scolile sunt obligate sa asigure fiecarui elev un spatiu special pentru manuale - legea a trecut de Camera 
Deputatilor 
Plenul Camerei Deputatilor a modificat, miercuri, legea educatiei nationale astfel incat scolile si liceele vor trebui 
sa asigure fiecarui elev un spatiu special pentru depozitarea manualelor. 
"Unitatile didactice de invatamant preuniversitar asigura fiecarui elev un spatiu special, cu acces individual, 
pentru depozitarea manualelor, rechizitelor si a altor auxiliare didactice, inclusiv in afara orelor didactice", 
prevede proiectul de lege. 
Actul normativ mai prevede ca, la sesizarea elevilor, a parintilor sau tutorilor legali ai acestora sau a cadrelor 
didactice, directorii unitatilor de invatamant de stat si particulare autorizate/acreditate trebuie sa ia masuri 
pentru asigurarea spatiilor speciale pentru depozitare. 
Proiectul merge la Senat, in calitate de for decizional. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Noua lege care ofera Casei Regale fonduri de 860.000 de euro a trecut tacit de Camera Deputatilor 
Plenul Camerei Deputatilor a adoptat, miercuri, prin procedura tacita, proiectul de lege privind infiintarea 
Institutiei Regele Mihai I, pentru care statul roman ar urma sa asigure anual o finantare de 860.000 de euro. 
Legea a fost adoptata prin procedura tacita, fara vot, pentru ca a fost depasit termenul constitutional pentru 
dezbaterea si votul pe marginea actului normativ. Proiectul de lege merge astfel la Senat, in calitate de for 
decizional. 
"Institutia pentru promovarea valorilor nationale 'Regele MIHAI I', denumita in continuare Institutia, este 
organizata si functioneaza ca autoritate administrativa autonoma, cu personalitate juridica, sub control 
parlamentar. Sediul Institutiei este Palatul Elisabeta, situat in Soseaua Pavel Dimitrievici Kiseleff, nr. 28, sector 1, 
Bucuresti", prevede proiectul de lege. Predarea-preluarea imobilului se realizeaza pe baza de protocol incheiat in 
termen de 30 de zile de la data intrarii in vigoare a legii. 
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Activitatea institutiei consta in: 
- crearea si dezvoltarea de programe si proiecte in vederea promovarii traditiilor, obiceiurilor si simbolurilor 
nationale, a persoanelor si realizarilor de valoare din domeniul stiintific, cultural, educational, sportiv si economic; 
- promovarii unor evenimente cu semnificatie istorica; 
- promovarii, cu avizul Ministerului Afacerilor Externe, a imaginii Romaniei, investitiilor si turismului, artei, stiintei, 
educatiei si a monumentelor istorice fata de personalitati, investitori si institutii din strainatate. 
Conducerea Institutiei este asigurata de un director numit si revocat din functie de catre Parlament, in sedinta 
comuna a celor doua Camere, la propunerea Custodelui Coroanei Romaniei, cu votul majoritatii parlamentarilor 
prezenti. 
Anual se aloca de la bugetul de stat, prin bugetul Senatului, o suma in lei, echivalenta cu 860.000 euro. Suma se 
actualizeaza din oficiu, in fiecare an, cu rata medie anuala a inflatiei, indicator definitiv, cunoscut la data de 1 
ianuarie a fiecarui an in care se face actualizarea si comunicat de Institutul National de Statistica. 
Institutia prezinta, in plenul Parlamentului, raportul anual si contul de executie bugetara. Raportul trebuie sa 
cuprinda informatii cu privire la activitatea Institutiei. Raportul anual si contul de executie bugetara se depun la 
Birourile permanente reunite pana la data de 15 aprilie a fiecarui an, pentru anul anterior. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Carmen Dan se lanseaza in acuzatii la adresa lui Iohannis, dupa ce presedintele a amanat promovarea 
"fantomei albe" 
Propunerea de avansare in grad a colonelului Catalin Paraschiv a urmat toti pasii de legalitate, sustine ministrul 
Afacerilor Interne, Carmen Dan, care adauga ca ea respecta prezumtia de nevinovatie, in timp ce Administratia 
Prezidentiala o foloseste doar cand ii convine. 
"Propunerea de avansare in grad a colonelului Paraschiv a urmat toti pasii de legalitate si cred ca am precizat ca in 
mai, in CSAT, s-a aprobat participarea la concurs a colonelului Paraschiv. Ulterior, decizia de avansare in grad 
apartine presedintelui, dar pot sa va asigur ca, in egala masura, Ministerul Afacerilor Interne, respectiv ministrul, 
care a facut aceasta propunere, stie si cunoaste si respecta prezumtia de nevinovatie. 
Daca la nivelul Administratiei Prezidentiale o folosim doar cand ne convine sau ne referim la ea doar cand ne este 
profitabil, este altceva", a spus Carmen Dan la sediul Arhivelor Nationale. 
Intrebata de jurnalisti despre momentul cand va fi desecretizat raportul despre evenimentele din 10 august, 
Carmen Dan a aratat ca sunt asteptate rezultatele acestei evaluari, iar procesul urmeaza sa fie finalizat. 
"Este rezultatul unei comisii care face aceasta evaluare. De altfel, s-a transmis catre Parchetul General un raspuns 
vizavi de anumite documente pentru care acea comisie a decis declasificare. Urmeaza sa se finalizeze acest 
proces. 
Noi ne uitam cu atentie si astept rezultatul acestei evaluari, dar colegii mei care lucreaza in aceasta comisie se uita 
cu atentie asupra tuturor textelor de lege care permit declasificarea", a mai spus Carmen Dan. 
Pe 22 octombrie, colonelul Catalin Paraschiv, care a coordonat interventia Brigazii Speciale de Interventie a 
Jandarmeriei la protestul din 10 august, a fost propus pentru acordarea gradului de general de brigada cu o stea, 
a anuntat, atunci, Ministerul Afacerilor Interne. 
"Pe data de 10 mai, CSAT a aprobat participarea ofiterului la examenul pentru trecerea in corpul generalilor, iar la 
data de 11 octombrie acesta a sustinut si promovat examenul pentru acordarea gradului de general de brigada cu 
o stea in cadrul Ministerului Afacerilor Interne. Ca urmare a promovarii acestui examen, a fost inaintata catre 
Administratia Prezidentiala propunerea de a acorda ofiterului gradul militar de general de brigada cu o stea", se 
arata intr-o informare a MAI. 
Presedintele Klaus Iohannis a amanat, insa, decizia cu privire la inaintarea in grad a colonelului Paraschiv, pana 
dupa ce organele judiciare vor emite un punct de vedere cu privire la legalitatea actiunilor Jandarmeriei din 10 
august, se arata intr-un raspuns trimis de Administratia Prezidentiala la solicitarea Ziare.com. 
Colonelul Catalin Paraschiv a fost audiat pe 13 septembrie, aproximativ doua ore, de procurorii militari in dosarul 
privind interventia jandarmilor la protestul din 10 august. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Dancila se vede cu Netanyahu in Bulgaria si pleaca intr-un nou turneu in tarile arabe 
Premierul Viorica Dancila a anuntat, miercuri, ca urmeaza sa plece intr-un nou turneu extern de aproape o 
saptamana. 
Astfel, premierul va merge intai, joi, pe 1 noiembrie, la Varna, in Bulgaria, unde are loc reuniunea la nivel 
guvernamental Romania-Bulgaria-Grecia-Serbia. 
Dancila a anuntat insa ca la dejunul prilejuit de aceasta intalnire va participa si premierul Israelului, Benjamin 
Netanyahu. 
"Reuniunea va prilejui continuarea dezbaterilor in materie de interconectare a regiunii. Reuniunea va prilejui o 
prezentare a obiectivelor presedentiei (sic!) Consiliului UE detinuta de Romania", a spus Viorica Dancila, la 
inceputul sedintei de guvern. 
Amintim ca, premierul Dancila a efectuat, in luna mai, impreuna cu Liviu Dragnea, o vizita oficiala in Israel. Cei doi 
s-au ales cu plangere penala pentru inalta tradare - care ulterior a fost clasata de procurori - dupa ce au promis ca 
Romania va muta Ambasada Romaniei de la Tel Aviv la Ierusalim. 

 Cum explica presa externa conflictul dintre presedintele si premierul Romaniei. Dragnea, liderul din 
umbra de care Dancila e dependenta 

 Melescanu a terminat analiza privind mutarea ambasadei din Israel. E la Dancila pentru aprobare 
Dancila a continuat sa-si prezinte programul vizitelor. Astfel, in perioada 3-8 noiembrie va continua turul tarilor 
arabe cu Oman si Qatar. 
ADVERTISING 
"Vom deschide Ambasada Romaniei in Sultanatul Oman. Este al doilea contact intre un premier si omologul din 
Qatar de la stabilirea relatiilor diplomatice. Prin aceasta intalnire urmarim consolidarea relatiilor bilaterale", a mai 
spus Dancila. 
Noul turneu extern al premierului vine dupa cel efectuat in urma cu doar doua saptamani in Turcia, Emiratele 
Arabe Unite si Kuveit. 
Dancila a spus atunci ca Erdogan a asigurat-o ca investitorii turci vor construi un spital regional la Constanta, cu 
1.000 de paturi, in timp ce o companie din Emirate vrea sa faca port in Bucuresti, pe canalul Dunare-Bucuresti. 
Dancila a fost insotita de o delegatie numeroasa, din care nu a lipsit nici consilierul sau Darius Valcov, condamnat 
penal in prima instanta la 8 ani de inchisoare pentru fapte de coruptie. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 În ţara cu a doua cea mai mare mortalitate din UE, firmele de pompe funebre anunţă afaceri record, în 
creştere de 150% faţă de 2013 
Firmele de pompe funebre vor realiza în 2018 o cifră de afaceri de 1,3 miliarde de lei, în creştere cu 150% faţă de 
2013, potrivit unei analize realizată de firma de consultanţă Frames. 
În sectorul firmelor funebre activează, în prezent, 806 companii, cu aproape 100 mai multe faţă de acum 5 ani. 
Analiştii companiei spun că afacerile de acest tip s-au maturizat, iar cifra de afaceri a avansat de la 423 milioane 
de lei în 2013 la 1,1 miliarde de lei în 2017, pentru 2018, fiind estimate afaceri de 1,3 miliarde de lei. 
Potrivit datelor, cele mai multe firme de pompe funebre activează în Bucureşti-Ilfov, Iaşi, Cluj-Napoca, Timişoara, 
Constanţa şi Braşov. 
,,Nivelul evaziunii fiscale din piaţa serviciilor de pompe funebre s-a redus semnificativ în ultimii ani, iar rezultatele 
financiare vin să confirme această perspectivă. Asta nu înseamnă că nu există încă multe servicii care se prestează 
la negru, fără facturi şi chitanţe, însă fenomenul s-a redus semnificativ”, mai spun experţii. 
Analiza datelor celor peste 800 de companii care activează în sectorul pompelor funebre indică faptul că serviciile 
acestora s-au extins semnificativ în ultimii ani. „Ofertele companiilor acoperă, în prezent, tot spectrul de servicii 
necesare în astfel de situaţii. Îmbălsămarea, coşciugul, casa mortuară, locul de veci sunt principalele repere. Există 
adevărate lanţuri economice care exploatează eficient întregul proces operaţial. Atunci când cineva moare la 
spital sau acasă, cu siguranţă apare reprezentantul unei firme care îşi oferă serviciile. Există inclusiv sisteme de 
creditare, cu plata în rate fără dobândă etc.”, afirmă studiul. 
Chiar dacă sună morbid, afacerile din acest sector au un potenţial de creştere semnificativ. România are, în 
prezent, a doua cea mai ridicată rată a mortalităţii din Uniunea Europeană, de 1.530 de decese la 100.000 de 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.ziare.com/klaus-johannis/viorica-dancila/cum-explica-presa-externa-conflictul-dintre-presedintele-si-premierul-romaniei-dragnea-liderul-din-umbra-de-care-dancila-e-dependenta-1511582
http://www.ziare.com/klaus-johannis/viorica-dancila/cum-explica-presa-externa-conflictul-dintre-presedintele-si-premierul-romaniei-dragnea-liderul-din-umbra-de-care-dancila-e-dependenta-1511582
http://www.ziare.com/teodor-melescanu/ministru-de-externe/melescanu-a-terminat-analiza-privind-mutarea-ambasadei-din-israel-e-la-dancila-pentru-aprobare-1533591


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
locuitori. Clasamentul este condus de Bulgaria cu 1.660 de decese la 100.000 de locuitori, iar pe locul III se 
situează Ungaria (1.500 de decese la 100.000 de locuitori). 
Potrivit datelor Eurostat, ţările cu cea mai scăzută rată a mortalităţii sunt Franţa (895 de decese la 100.000 de 
locuitori), Spania (873 de decese), Italia (901 de decese) şi Suedia (927 de decese). 
Datele INS arată că, în România, în anul 2017 au decedat 260.886 persoane, cu 3.339 persoane mai mult decât în 
anul 2016, respectiv cu 1,3% atât în mediul urban, cât şi în mediul rural. Rata mortalităţii generale a fost de 11,8 
‰ în anul 2017 faţă de 11,6 ‰ în anul precedent. 
Statistica arată, pe de altă parte, că în anul 2017, comparativ cu anul 2016, principalele cauze de deces au fost 
reprezentate de bolile aparatului circulator (57,6%, din care 19,1% - boala ischemică a inimii şi 16,4% - bolile 
cerebro-vasculare), urmate de tumori (19,9%) de bolile aparatului respirator (5,9%), bolile aparatului digestiv 
(5,7%), leziuni traumatice, otrăviri şi alte consecinţe ale cauzelor externe (3,7%). 
Potrivit datelor Eurostat, la nivelul UE, principalele cauze de deces sunt reprezentate de infarct, accidentul 
vascular cerebral şi cancerul. Puţin peste 1,9 milioane de persoane (37% din numărul total) au decedat din cauza 
unor afecţiuni ale sistemului circulator (în principal accidente vasculare cerebrale şi infarcturi) iar 1,3 milioane de 
persoane (26% din numărul total) au decedat din cauza cancerului. 
Afecţiunile sistemului circulator au fost principala cauză a deceselor în toate statele membre UE, cu excepţia 
Danemarcei, Franţei, Olandei şi Marii Britanii unde cancerul a fost principala cauză a deceselor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CEDO acordă despăgubiri unor victime ale Revoluţiei din 1989 
Curtea Europeană a Drepturilor Omului (CEDO) a condamnat România să achite daune pentru victime ale 
Revoluţiei din decembrie 1989, din cauza întârzierii anchetei în aceste cazuri. 
Decizia CEDO este răspunsul la o acţiune judiciară iniţiată de 23 de persoane împotriva României. Reclamanţii ori 
rude apropiate au participat la demonstraţii şi au fost răniţi ori omorâţi în timpul evenimentelor produse în 
decembrie 1989 în Bucureşti, Slobozia, Târgovişte şi Reşiţa, evenimente care au condus la înlăturarea regimului 
comunist. 
Iniţiatorii acţiunii judiciare au reclamat că autorităţile române nu au efectuat într-un interval rezonabil o 
investigaţie eficientă în cazul evenimentelor produse în decembrie 1989 în Bucureşti, Slobozia, Târgovişte şi 
Reşiţa. Reclamanţii au susţinut că a fost încălcat Articolul 2 al Convenţiei Europene pentru Drepturile Omului, care 
prevede că "dreptul fiecărei persoane la viaţă trebuie protejat prin lege" şi că "nimeni nu trebuie privat de viaţă în 
mod intenţionat (...)". 
Curtea Europeană a Drepturilor Omului (CEDO) a stabilit că plângerea privind încălcarea Articolului 2 este 
admisibilă la nivel procedural. Conform sentinţei, România trebuie să le achite celor 23 de reclamanţi, în termen 
de trei luni, daune non-pecuniare de câte 15.000 de euro şi taxele judiciare aferente. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Romania preia astazi presedintia anuala a Strategiei Uniunii Europene pentru Regiunea Dunarii 
Romania preia, din 1 noiembrie, presedintia Strategiei Uniunii Europene pentru Regiunea Dunarii (SUERD), pozitie 
in cadrul careia va propune alocarea de resurse financiare suplimentare pentru dezvoltarea potentialului pe care 
il are aceasta regiune. 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, declara recent, intr-un interviu, ca aceasta 
presedintie "reprezinta un element extrem de important pentru tara noastra, pentru ca practic vom putea da o 
noua directie acestei strategii". 
"De fapt, obiectivul nostru principal cu ocazia acestei presedintii este sa revigoram aceasta strategie promovand o 
serie de idei, de proiecte extrem de precise (...) este a doua oara cand Romania detine presedintia acestei 
strategii, si atunci cand am candidat anul trecut ne-am propus sa profitam de ocazia oferita de presedintia noastra 
la Consiliul Uniunii Europene pentru a pune in prim-planul agendei europene si strategia Uniunii Europene pentru 
Regiunea Dunarii. Practic, plecand de la acest nou statut pe care il va avea Romania, tara noastra isi propune in 
primul rand sa vorbeasca foarte mult de conectivitate. Ma refer aici sa vorbim despre potentialul pe care il are 
aceasta regiune si de modul in care putem imbunatati conectivitatea in jurul Dunarii. Folosind Dunarea ca mijloc 
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navigabil dar folosind si potentialul existent in regiune prin prisma atragerii de resurse financiare europene 
suplimentare", a spus Negrescu. 
In viziunea oficialului roman, tara noastra este singura care a acordat din fondurile structurale resurse dedicate 
Strategiei Uniunii Europene pentru Regiunea Dunarii. 
Strategia Europeana pentru Regiunea Dunarii este a doua strategie macro-regionala a Uniunii Europene (din cele 
patru existente in prezent), preluand modelul de cooperare dezvoltat prin Strategia Uniunii Europene pentru 
Marea Baltica (adoptata 2009) cu adaptare la specificul regiunii dunarene. SUERD reprezinta o initiativa politica a 
Romaniei si Austriei, promovata printr-o scrisoare comuna la nivel de prim-ministru (iunie 2008) si adresata 
presedintelui Comisiei Europene. In baza acestui demers si ca urmare a consultarii cu cele 14 state membre, la 8 
decembrie 2010, Comisia Europeana a prezentat Comunicarea privind Strategia Uniunii Europene pentru 
Regiunea Dunarii si Planul de Actiune, iar in 13 aprilie 2011 documentul a fost adoptat de Consiliul Uniunii 
Europene. 
Lansata in aprilie 2011, strategia reuneste noua state membre UE (Austria, Cehia, Croatia, Germania, Ungaria, 
Slovacia, Slovenia, Romania si Bulgaria) si cinci tari din afara spatiului comunitar (Bosnia-Hertegovina, Moldova, 
Muntenegru, Serbia si Ucraina). 
Incepand de la 1 noiembrie Romania preia presedintia SUERD pentru o perioada de un an. 
(Sursa: ziare.com) 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com

